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Pozvánka
 na obecný ples

Obecný úrad pozýva všetkých, ktorí majú záujem o dob-
rú zábavu na XI. Obecný reprezentačný ples, ktorý sa 
uskutoční v sobotu 13. februára 2010 od 19.00 hodiny v 
kultúrno-športovej hale v Podbieli. Záujemci si môžu vstu-
penky zakúpiť od  15. januára 2010 na Obecnom úrade v 

Podbieli.

 Rok 2009 je pomaly, ale isto čo nevidieť za nami, ale čo 
je ešte pred nami, to je nepísaná povinnosť zhodnotiť, čo nám 
ten uplynulý rok dal, čo sa nám nepodarilo a aký máme odkaz 
do budúceho roka. Dalo by sa povedať rok ako rok. Ale tento bol 
predsa len niečím iný, čo zanechalo dopad aj na tom, ako sa nám 
v jeho priebehu darilo. Už som o tom písal v našom občasníku 
v predchádzajúcom vydaní, no nedá mi ani dnes nespomenúť, 
že rozpočet obce bol krátený o 50.873,- eur (1.523.599,- Sk), čo 
sa nemohlo neodraziť na celkových výsledkoch. Neuvádzam to 
ako ospravedlnenie, ale ako holý fakt, ktorý treba mať na zre-
teli. Napriek tomu tu bola zo strany obce snaha urobiť čo naj-

Deň dôchodcov

Čo nám priniesol rok 
2009
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Nech pocit šťastia, radosti sa v dušiach Vašich rozhostí, keď Štedrý deň k Vám 
zavíta. Nech láska v srdciach ukrytá sa mocným prúdom vyroní, keď zvonček slad-
ko zazvoní. Starosť všetka nech sa zruší a nech vládne pokoj v duši. Čo bolelo, nech 
sa zhojí, čo tešilo, nech sa zdvojí. Aby ste mali v novom roku iba slzy šťastia v oku.

                                            Zo srdca želá Redakčná rada.

	 Október je mesiac  úcty k starším,  preto  každý rok 
Obec Podbiel organizuje pre dôchodcov posedenie, na ktorom 
si pripomíname  zásluhy starších spoluobčanov o náš dnešok a 
chceme sa poďakovať za to, čo vytvorili a zanechali pre budúce 
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Čo s obecným
 potokom

	 Už viac občanov sa ma pýtalo na situáciu okolo obec-
ného potoka. Domnievam sa, že je vhodné, aby sa k tomuto 
problému vyjadrili aj viacerí občania. Preto sa pokúsim objasniť 
súčasný stav. Obec v predchádzajúcom roku pripravila projekt 
na rekonštrukciu koryta miestneho potoka s úmyslom riešiť si-
tuáciu cestou eurofondov. Takýto postup schválili Obecné za-
stupiteľstvo. Projekt bol vypracovaný, počítal s pokračovaním 
opevňovacích prác v takom rozsahu, ako už je realizovaný úsek 
popred rodinné domy pána Pisoňa, Pazúrika a Siteka. Kame-
ňom úrazu však je, že obecný potok nie je zapísaný ako vodná 
stavba, preto nie je možné ani vykonať jeho rekonštrukciu. Vec 
bola prerokovaná s Obvodným úradom životného prostredia s 
jednoznačným záverom – legalizovať vodnú stavbu. To by však 
predpokladalo vyhotoviť zameranie celého priebehu potoka od 
ústia v Studenom potoku, až po vyústenie do rieky Orava, a, 
samozrejme, majetkové vysporiadanie. To v súčasnej dobe z 
hľadiska finančných možností obce a dôležitosti problému nie 
je mysliteľné. Akcia je však zaradená v Pláne hospodárskeho a 
sociálneho rozvoja obce Podbiel. 																																																															
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Všeobecné záväzné nariadenie Obce Podbiel
č. 3/2009 z dňa 11.decembra 2009

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

     Obec Podbiel v súlade s ustanovením § 6 ods.1, zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a príslušnými 
ustanoveniami zákona č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
neskorších predpisov vydáva toto všeobecne záväzné nariadenie (ďalej 
len „nariadenie“):

§ 1
Základné ustanovenia

     (1) Obecné zastupiteľstvo v Podbieli podľa § 11 ods. 4, zákona č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, v 
nadväznosti na zákon č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
neskorších predpisov rozhodlo s účinnosťou od 1.1.2010 na obdobie ka-
lendárneho roka, ktorý je zdaňovacím obdobím, o zavedení miestneho 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.

     (2) Miestny poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
sa platí za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, ktoré vznikli 
na území obce.

    (3) Evidenciu likvidácie komunálneho odpadu na území obce vedie 
Obecný úrad v Podbieli.

§ 2
Poplatník

     (1) Poplatníkom je fyzická osoba, ktorá má v obci trvalý pobyt alebo 
prechodný pobyt alebo ktorá je na území obce oprávnená užívať alebo 
užíva byt, nebytový priestor, pozemnú stavbu alebo jej časť, alebo ob-
jekt, ktorý nie je stavbou, alebo záhradu, vinicu, ovocný sad, trvalý trávny 
porast na iný účel ako na podnikanie, pozemok v zastavanom území 
obce okrem lesného pozemku a pozemku, ktorý je evidovaný v katastri 
nehnuteľností ako vodná plocha (ďalej len „nehnuteľnosť“).

     (2) Poplatníkom podľa tohto všeobecne záväzného nariadenia nie je 
fyzická osoba podnikateľ a právnická osoba. Tieto subjekty sú povinné 
zabezpečiť si likvidáciu odpadu zmluvne s príslušnou organizáciou zao-
berajúcou sa likvidáciou komunálneho odpadu a drobného stavebného 
odpadu.

     (3) Fyzická osoba – podnikateľ a právnické osoby, ktoré prevádzkujú 
svoju podnikateľskú činnosť na území obce Podbiel, sú povinné preuká-
zať zabezpečenie likvidácie odpadu v zmysle ods.2 predložením kópie 
zmluvy uzavretej s príslušnou organizáciou na Obecný úrad v Podbieli 
do 31.3. príslušného zdaňovacieho obdobia.

§ 3
Sadzba poplatku

     (1) Sadza poplatku za komunálne odpady sa na zdaňovacie obdobie 
stanovuje 0,0150 euro za jeden liter, čo je:
            a) pre fyzické osoby, ktoré  majú na území obce trvalý pobyt ale-
                bo prechodný pobyt:
               1. 1-členná  a  2-členná  domácnosť  21,45 euro za odvoz  od-
                   padu v intervale jedenkrát za 4 týždne na rok,
               2. 3-členná  a  viacčlenná domácnosť 42,90 euro za odvoz od-
                   padu v intervale jedenkrát za dva týždne na rok,
           b) Pre  poplatníka – fyzickú  osobu,  ktorý  je  na  území  obce o-
               právnený  užívať  alebo  užíva  byt,  nebytový priestor, pozem-
               nú  stavbu  alebo jej časť sa stanovuje sadzba poplatku za ko- 
               munálne odpady na 10 euro.
     
     (2) Sadzba poplatku za drobné stavebné odpady je 0,05 euro za jeden 
kilogram.

pokračovanie na strane 3

§ 4
Splatnosť poplatku a spôsob platenia

     (1) Poplatok za komunálne odpady je splatný do 31. mája zdaňo-
vacieho obdobia. Splatnosť poplatku za drobný stavebný odpad je pri 
nahlásení jeho vzniku poplatníkom na obecnom úrade.

     (2) Poplatky podľa ods.1 sa platia v hotovosti do pokladne obecného 
úradu alebo bezhotovostne na účet obce vedený vo VÚB, a.s., číslo účtu 
23723332/0200.

     (3) Ak obec poplatníkovi preukáže, že v priebehu zdaňovacieho obdo-
bia mu bolo zabezpečené vyvezenie komunálneho odpadu vo frekvencii 
vyššej ako podľa § 3 ods.1, alebo v objeme vyššom ako jedna kuka ná-
doba, odvozy (alebo objem vyvezeného odpadu), ktoré presiahli počet 
odvozov (alebo objem vyvezeného odpadu) započítaných do poplatku 
podľa § 3 ods.1 je poplatník povinný doplatiť najneskôr pri platení poplat-
ku za nasledujúce zdaňovacie obdobie.

     (4) Na poplatky, ktoré poplatníci obce nezaplatia podľa ods.1 vydá 
obec platobný výmer. 

§ 5
Oslobodenie od poplatku a zníženie poplatku

     (1) Obec odpustí poplatníkovi poplatok za komunálny odpad za ob-
dobie, za ktoré hodnoverne preukáže, že sa dlhodobo na území obce 
nezdržiaval. Za dlhodobé zdržiavanie sa mimo územia obce sa rozumie 
pre účely tohto nariadenia doba viac ako 6 mesiacov.

     (2) Obec zníži poplatníkovi poplatok za komunálny odpad o polovicu, 
ak ide o jednočlennú domácnosť.

     (3) Poplatník si odpustenie poplatku za komunálny odpad podľa ods.1 
uplatní podaním písomnej žiadosti na obecný úrad najneskôr do 15 dní 
nasledujúceho kalendárneho roka.
     (4) Hodnovernosť dlhodobého zdržiavania sa mimo územia obce Pod-
biel posudzuje a rozhoduje o jeho uznaní obecný  úrad.

§ 6
Nakladanie s komunálnym odpadom

     (1) Za nakladanie s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými 
odpadmi, ktoré vznikli na území obce, zodpovedá obec.

     (2) Občania obce sú povinní používať nádoby určené na zber komu-
nálneho odpadu a nádoby  určené na oddelené zhromažďovanie sepa-
rovaných zložiek odpadu. Tiež sú povinní postarať sa o to, aby odpady 
pred ich uložením do nádob boli náležite vytriedené a na odvoz riadne 
pripravené.

     (3) Každá domácnosť na území obce Podbiel je povinná vlastniť ná-
dobu na komunálny odpad, ktorú si obstará na vlastné náklady. Pre zber 
komunálneho odpadu je určená 110 litrová kuka nádoba. Nádoba musí 
byť označená súpisným číslom príslušného obytného domu a farebnou 
nálepkou, ktorú pridelí obecný úrad podľa frekvencie odvozu komunálne-
ho odpadu – modrá nálepka odvoz jedenkrát za štyri týždne, žltá nálepka 
odvoz jedenkrát za dva týždne.

     (4) Zberné nádoby musia byť umiestnené na prístupných miestach 
pred obytnými domami. Nie je dovolené umiestňovať zberné nádoby na 
komunikáciách a chodníkoch.
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     (5) Znečistenie okolia zberných nádob spôsobené ich vyprázdňo-
vaním odstránia pracovníci zodpovednej organizácie okamžite po ich 
vyprázdnení.

     (6) Vlastník kuka nádoby je zodpovedný za jej technický stav. V prí-
pade poškodenia nádoby je povinný zabezpečiť vykonanie opravy alebo 
zakúpenie novej nádoby. Inak vývoz komunálneho odpadu nebude vy-
konaný.

§ 7
Nakladanie s drobným stavebným odpadom

     Ten, komu vznikne drobný stavebný odpad, je povinný túto skutoč-
nosť oznámiť na obecnom úrade. Zodpovedný pracovník obecného úra-
du určí, kde, ten komu vznikol drobný stavebný odpad, tento uskladní a 
určí podľa § 3 ods.2 tohto nariadenia výšku poplatku. Poplatok sa určí 
len vtedy, ak odvoz drobného stavebného odpadu zabezpečuje na svoje 
náklady obec.

§ 8
Separovaný zber

     (1) Separácia odpadov je delenie odpadov podľa druhov alebo oddeľo-
vanie zložiek odpadov, ktoré nemožno následne zaradiť ako samostatné 
druhy odpadov.

     (2) Povinnosťou držiteľa odpadov je zhromažďovať vytriedené odpady 
podľa druhov a zabezpečiť ich pred znehodnotením a odcudzením.

     (3) Obyvatelia obce, fyzické osoby - podnikatelia, právnické oso-
by, vlastníci alebo správcovia nehnuteľnosti nachádzajúcej sa na území 
obce sú povinní zapojiť sa do systému separovaného zberu zavedeného 
obcou a realizovaného prostredníctvom oprávneného vývozcu.

     (4) Okrem oprávneného vývozcu je komukoľvek zakázané odvážať, 
premiestňovať alebo vyprázdňovať zberné nádoby alebo s nimi inak ma-
nipulovať.

     (5) Zbernými nádobami na separovaný zber komunálneho odpadu pre 
domácnosti sú plastové vrecia, a to:
          a)  zelené  na  sklo  (biele  a  farebné  fľaše, poháre, okenné sklo,   
               sklenené  črepy  a  pod).  Nepatrí  sem porcelán, keramika, zr-
               kadlá, drôtené sklo.
          b)  modré  na  plasty  (plastové  fľaše  a pod). Nepatria sem obaly
               z jogurtov, šampónov, pasty, olejov a igelitové fólie).
Zberné nádoby – plastové vrecia obdržia obyvatelia obce na obecnom 
úrade.
     (6) Zberné nádoby na separovaný zber na verejných priestranstvách 
sú veľkokapacitné kontajnery rozlíšené farebne – modré na papier, biele 
na kovové odpady, žlté na plasty, hnedé na tetra pack, zelené na sklo.
    
     (7) Odvoz vyseparovaných zložiek odpadu bude priebežne oznamo-
vaný obecným úradom vyhlásením v miestnom rozhlase.

§ 9
Likvidácia tekutých odpadov

     (1) Tekuté odpady sú odpady z domácností, ktoré vznikajú na území 
obce pri činnosti fyzických osôb a odpady podobného charakteru vznika-
júce pri činnosti fyzických osôb - podnikateľov alebo právnických osôb.

     (2) Je zakázané vypúšťať tekuté odpady do pôdy, vodných tokov a 
zberačov povrchovej vody.
     
     (3) Osoby produkujúce tekutý odpad v častiach obce, v ktorých je 

vybudovaný kanalizačný zberač, sú povinné pripojiť svoje nehnuteľnosti 
na kanalizačný zberač najneskôr do 6 mesiacov od uvedenia príslušného 
kanalizačného zberača do činnosti.

     (4) Osoby produkujúce tekutý odpad v častiach obce, v ktorých nie je 
vybudovaný kanalizačný zberač alebo nie sú naň napojené, sú povinné 
zabezpečiť si likvidáciu odpadu podľa ods.1 prostredníctvom organizácie 
oprávnenej na likvidáciu takýchto odpadov.

     (5) Prevádzkovateľom kanalizácie a čističky odpadových vôd v obci 
Podbiel je Oravská vodárenská spoločnosť, a.s., Dolný Kubín.

     (6) Kanalizačná prípojka ako drobná stavba, môže byť vybudovaná 
na základe žiadosti a po vydaní stanoviska Obce Podbiel v súlade so 
zákonom č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v 
znení neskorších predpisov.

     (7) Napojenie kanalizačnej prípojky na hlavný zberač vykoná na zá-
klade žiadosti prevádzkovateľ kanalizácie a čističky odpadových vôd v 
Podbieli.

§ 10
Nakladanie s elektroodpadmi z domácností

     Zber elektroodpadu je na území obce Podbiel organizovaný opráv-
nenou osobou, o čom budú občania obce včas informovaný prostredníc-
tvom miestneho rozhlasu.

§ 11
Biologicky rozložiteľný odpad

     (1) Povinnosťou všetkých pôvodcov biologicky rozložiteľného odpadu 
(odpady zo záhrad pri rodinných domoch, v záhradkárskych osadách, 
odpady pri údržbe verejnej zelene, parkov a cintorínov) je prednostne 
tento odpad kompostovať.

     (2) Obecný úrad zabezpečí u organizácie poverenej zberom najme-
nej dvakrát ročne v mesiacoch apríl - máj a september - október zber 
a prepravu odpadov za účelom ich zhodnotenia, prípadne uloženia na 
skládku. Pre tento účel obecný úrad dohodne spôsob zberu tohto odpa-
du, jeho prepravy, zneškodnenia a intervaly vývozu.

Spoločné a záverečné ustanovenie
§ 12

     (1) Kto vykoná likvidáciu odpadov v rozpore s týmto všeobecne záväz-
ným nariadením obce, dopustí sa priestupku podľa zákona č. 372/1990 
Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov.

     (2) Ak poruší toto nariadenie alebo nesplní povinnosť z neho vyplý-
vajúcu fyzická osoba – podnikateľ alebo právnická osoba, môže jej byť 
podľa § 13, zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskor-
ších predpisov uložená starostom obce pokuta do výšky 6638,78 euro.

§ 13

     (1) Nadobudnutím účinnosti tohto nariadenia sa ruší Všeobecne zá-
väzné nariadenie Obce Podbiel č. 8/2008 z dňa 12. decembra 2008  o 
miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 

     (2) Obecné zastupiteľstvo v Podbieli sa na tomto nariadení uznieslo 
uznesením č.  6/2009 z dňa 11. decembra 2009. Účinnosť toto nariadenie 
nadobúda dňom 1. januára 2010.

V Podbieli,  14. decembra 2009

                                                                 JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce
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Z obecného úradu 
	 Túto	 pravidelnú	 rubriku	 som	 v	 roku	
2009, žiaľ, najčastejšie venovala nedodržia-
vaniu platobných povinností vyplývajúcich ob-
čanom z platných všeobecne záväzných na-
riadení obce a iných právnych predpisov. Aby 
som v budúcom kalendárnom roku nemusela   
upozorňovať na nedoplatky, uvádzam Vám na-
jdôležitejšie termíny platenia daní a poplatkov 
v zdaňovacom období 2010.

     1. Pre  tých,  ktorí  platili  už v roku 2009
									daň   za  psa,   je   táto  v  roku  2010 
         splatná (to znamená, že ju musia za-
         platiť)  do 31.januára.

Na	 vyrubenie	 dane z nehnuteľností je 
rozhodujúci stav k 1.januáru zdaňovacie-
ho obdobia. Daň z nehnuteľností je splatná 
do 15 dní odo dňa nadobudnutia právo-
platnosti platobného výmeru. To zname-
ná, že každý daňovník obdrží od správcu 
dane, ktorým je obec, platobný výmer. Po 
prevzatí platobného výmeru má právo do 
15 dní podať proti nemu odvolanie. Ak tak 
neurobí, platobný výmer nadobudne prá-
voplatnosť a do uplynutia ďalších 15 dní 
je daňovník povinný daň z nehnuteľností 
správcovi dane uhradiť. 
Platiteľom dane za ubytovanie je prevád-

viac, a chcem hneď úvodom poďakovať poslan-
com obecného zastupiteľstva za pochopenie 
pri úprave rozpočtu obce, a teda aj upustení od 
niektorých akcií, ktoré sa mohli realizovať.
 Začnem teda zrejme najdôležitejšími 
akciami. Napriek finančne nepriaznivej situá-
cii, a teraz nemám na mysli obec, ale Stredo-
slovenskú energetiku, a.s., Žilina, podarilo sa 
spoločnými rokovaniami dosiahnuť dokončenie 
rozvodov elektriny v časti obce Zámostie. Časť 
projektu sa realizovala už v roku 2008, v tomto 
sa dokončila druhá, čo znamená, že Zámos-
tie má vybudovanú kioskovú trafostanicu so 
samostatným prívodom vysokého napätia. Je 
tu vytvorená dostatočná rezerva na napojenie 
aj ďalšej plánovanej stavebnej lokality Pod Pá-
lenicou (vedľa ihriska). Spokojnosť môžeme 
vyjadriť o to viac, že v rámci tohto projektu sa 
realizovala aj prekládka vedenia VN cez dvor 
Urbáru, čím  sa umožnilo neobmedzené vyu-
žívanie priestorov pre potreby spracovania a 
manipulácie dreva, vrátane prípadného budo-
vania ďalších obslužných objektov. Celá inves-
tícia predstavuje hodnotu viac ako 140 tisíc eur 
(4,3 milióna Sk). 
 V nadväznosti na dokončenie rozvo-
dov elektriny v Krivom kúte sa pokračovalo aj 
v budovaní verejného osvetlenia v tejto časti 
obce. Aj toto bolo v hodnote cca 5.600,- eur 
(168 tisíc Sk) realizované, a dnes už osvetlenie 
slúži občanom, ktorí tu bývajú.
	 Obec	 sa	 viac	 ako	 rok	 pripravovala	
na čerpanie eurofondov. Pripravili sa stavebné 
projekty na rekonštrukciu ciest v časti Zámos-
tie, chodníky pre peších v strede obce, úprava 
verejného priestranstva na Bobrovej rali a oko-
lo miestneho kostola. Na všetky stavby bolo 
vydané aj stavebné povolenie, no pre úpravu 
podmienok na získanie dotácie z eurofondov 
sme nesplnili podmienky pre ich čerpanie. Pris-
túpili sme teda k postupnej realizácii jednotli-
vých projektov z vlastných zdrojov. Takto sme 
vybudovali chodník pre peších v časti obce 
Ulička v hodnote cca 32.000,- eur (960.000,- 
Sk), ktorý už bol skolaudovaný a daný do uží-
vania. Ďalšie projekty budeme postupne reali-
zovať v budúcnosti, v prvom rade na Zámostí.
 Pokračovalo sa aj v realizovaní už 
ďalších rozbehnutých investičných akcií. Na-
vozilo sa a vyrovnalo podložie na druhú časť 

ihriska za objektom športovej haly v hodnote 
cca 3.300,- eur (100.000,- Sk), dokončil sa tiež 
projekt kanalizácie na ceste k rodinnému domu 
pána Petra Slamku položením nového asfalto-
vého koberca v polovičnej šírke cesty v celej jej 
dĺžke v hodnote cca 8.000,- eur (250.000,- Sk). 
Ak vezmeme do úvahy, že sme tiež skolaudo-
vali aj posledný úsek kanalizácie na Zámostí, 
môžeme konštatovať, že je odkanalizovaná 
celá obec, vrátane možnosti užívania všetkých 
stôk.
 Aj ďalším úpravám objektov v správe 
obce sme venovali pozornosť. Boli vymenené 
všetky svietidlá v objekte základnej školy za 
nové. Do základnej školy bol tiež čiastočne 
nakúpený nový nábytok, ktorý zvýšil kultúru 
pracovného prostredia pre učiteľský zbor a 
riaditeľku školy. V celej škole boli vymenené 
nové radiátory.  Predpokladám, že to prinesie 
značnú úsporu na spotrebe energií. Bolo za-
kúpené nové základné vybavenie pre jednu 
skupinu materskej školy, pre ďalšiu bolo objed-
nané s predpokladom dodania do konca roka. 
V materskej škole boli tiež vymenené za nové 
všetky sociálne zariadenia pre deti. Na objekte 
využívanom Slovenskou poštou boli vymenené 
všetky okná a dvere, čo tiež prispelo k zlep-
šeniu pracovného prostredia pracovníčkam 
pošty, ale aj pre občanov využívajúcich ich 
služby. Zainvestovali sme aj do športovej haly, 
kde bolo vymenené celé javiskové oblečenie. 
Na javiskovú podlahu boli položené parkety. 
Chcem tu podotknúť, že k tomuto sme pristúpili 
na základe kladne realizovanej žiadosti obce 
o finančnú dotáciu z Ministerstva financií SR v 
hodnote 8.600,- eur (260.000,- Sk).
 V rámci údržby a opráv objektov 
boli vykonané aj ďalšie aktivity. Do pôvodného 
stavu bol rekonštruovaný plot pri budove Malé-
ho etnografického múzea. V jednej časti bola 
upravená aj predzáhradka. Vybudovali sme 
novú bránu v novej časti cintorína, ktorá bola 
konštrukčne a esteticky prispôsobená bráne v 
jeho starej časti. Pre nebezpečenstvo zrútenia 
a možnosti spôsobenia úrazu bola zlikvidovaná 
časť oporného múrika na cintoríne a postavený 
nový, tak aby nebol namáhaný tlakom kopca, 
čím by po čase mohlo dôjsť k jeho opakované-
mu narušeniu. Vybudovali sme oplotenie okolo 
celého    multifunkčného    ihriska,   žiaľ,   naši 
miestni vandali ho už stihli niekoľkokrát po-
škodiť. Na žiadosť športových nadšencov boli 

zkovateľ ubytovacieho zariadenia, ktorý 
má povinnosť do 15. dňa kalendárneho 
štvrťroka nasledujúceho po štvrťroku, v 
ktorom daňová povinnosť vznikla, predlo-
žiť príjmové pokladničné doklady spolu s 
výkazom za počet prenocovaní v danom 
štvrťroku a vybratou daňou za ubytovanie 
na Obecný úrad v Podbieli.
Poplatok za vývoz komunálneho od-
padu je poplatník povinný zaplatiť do 31. 
mája 2010.

                                              Mgr.P .Korčušková
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Čo nám priniesol rok 2009 
osadené stožiare a basketbalové koše na ihris-
ku medzi radovkami. Bola vykonaná oprava 
poškodených asfaltových úsekov miestnych 
komunikácií a obnovené niektoré vodorovné 
dopravné značenie. Z dôvodu predchádzania 
možným dopravným kolíziám na ceste pred 
materskou a základnou školou bol na ceste 
osadený retardér. V zimnom období, aby nedo-
šlo k jeho poškodzovaniu pri odpratávaní sne-
hu, bol demontovaný. Zabezpečili sme cestou 
správy ciest osadenie dopravných značiek „Po-
zor chodci“ pod cintorínom a pri advokátskej 
kancelárii JUDr. Bachynca. Ako správcovia 
cesty sme zakúpili a osadili dopravné značky 
na železničných prejazdoch v obci. Opravili 
sme ďalšie poškodené úseky brehov mies-
tneho potoka. Opravili sme dažďové zvody 
na budove materskej školy, kuchyne, základ-
nej školy, športovej haly, namaľovala sa časť 
priečelia budovy materskej školy a školskej je-
dálne. Začali sme práce na úprave miestnosti 
pre potreby archívu obce v suteréne základnej 
školy. Predpokladám, že do konca roka bude 
miestnosť pripravená. Opravili sa tiež poškode-
né úseky chodníka na ulici v Sihle. Osadili sme, 
hoci na krátku dobu, na miestny potok nového 
Jánošíka, ktorého vyrezal pán Ivan Krška po 
tom, čo starého zlikvidovali „bratislavskí turisti“. 
Niekoľkokrát sme stavali hrádzu na Studenom 
potoku,	 aby	 sme	 dostali	 vodu	 do	 miestneho	
potoka. Keď sa to s pomocou Povodia Váhu 
podarilo, museli sme riešiť sťažnosti Sloven-
ského rybárskeho zväzu (píšem o tom na inom 
mieste). Zlikvidovali sme aj zbytky oplotenia pri 
starej materskej škole. V tejto časti som zámer-
ne neuvádzal hodnotu realizovaných prác, aby 
článok nebol plný čísiel.
 Chcem tiež spomenúť niektoré „neh-
motné akcie“, v konečnom dôsledku tiež dôleži-
té. Bol vyhotovený projekt na vybudovanie no-
vej kioskovej trafostanice v Sihle, ktorý okrem 
toho predpokladá stiahnutie vysokého napätia, 
ktoré prekáža stavbe ďalších rodinných domov 
v tejto časti, do zeme, aj likvidáciu terajšieho 
stožiara na križovatke. Žiaľ, finančné problé-
my, ktoré som už spomínal vyššie, spôsobili, 
že akcia nebola realizovaná už tohto roku. Dali 
sme vyhotoviť geometrický plán na vytvorenie 
stavebných pozemkov v časti Pod Pálenicou 
(vedľa ihriska), ktorý v dobe, keď čítate tieto 
riadky, je už zrejme zapísaný na Správe kata-

pokračovanie z úvodnej strany

pokračovanie na strane 5
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stra v Tvrdošíne. Obec objednala aj vytvorenie 
počítačového programu v oblasti cintorínskych 
služieb, čím bola splnená povinnosť, ktorú v 
tejto oblasti obci ukladá zákon. Za veľmi pod-
statnú chcem označiť skutočnosť, že poslanci 
obecného zastupiteľstva schválili v tomto roku 
Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
obce Podbiel na roky 2009 – 2016, v ktorom 
sú rozvrhnuté jednotlivé aktivity obce, najmä 
v oblasti investícií, na nasledujúce roky. Obec 
sa v mesiaci január tohto roku zúčastnila na 
Veľtrhu cestovného ruchu Slovakiatour v Bra-
tislave, a celkom úspešne. Obec tu zastupoval 
v rámci zoskupenia obcí z Oravy predseda ko-
misie pre cestovný ruch a podnikanie obecné-
ho zastupiteľstva pán Pavol Tmák. Myslím, že 
na dobrej úrovni sme usporiadali XVIII. ročník 
Podbielanských folklórnych slávností, aj jubilej-
ný X. obecný reprezentačný ples. Uskutočnili 
sa aj ďalšie, už pravidelné kultúrne a športo-
vé podujatia, ktoré organizuje obec. Polepšili 
si aj dve naše kultúrne telesá. Spevácka sku-
pina Senková dostala nové kroje, a to vďaka 
finančnej dotácii zo Žilinského samosprávneho 
kraja a súčasne finančného prispenia obce aj 
Urbáru Podbiel. Detský folklórny súbor Pod-
bielan prvýkrát využíval možnosti financovania 
svojej činnosti cestou Centra voľného času v 
Trstenej, a to v celkovej výške cca 4.200,- eur 
(125.000,- Sk).
 Na záver výpočtu tých pozitívnych 
výsledkov za tento rok som si nechal pozem-
kové úpravy. Za veľmi významný, najmä z hľa-
diska budúcnosti a perspektív ďalšieho rozvoja 
obce považujem fakt, že občania – vlastníci vy-
jadrili písomný súhlas s vykonaním pozemko-
vých úprav – komasácie v obci. Treba len veriť, 
že Obvodný pozemkový úrad v Námestove ako 
garant tohto opatrenia bude plynule pokračovať 
vo vypracovaní projektu pozemkových úprav a 
jeho následnej realizácii.
 Patrí sa však pomenovať aj to, s čím 
nemôžeme byť spokojní. Na niečo som už upo-
zornil v inom článku v tomto vydaní občasníka. 
Tu chcem povedať, že osobne ma veľmi mrzí 

stav, ktorý nastal vo veci riešenia vlastníckych 
vzťahov k stavebným pozemkom v lokalite Kri-
vý kút. V súčasnosti však už Správa katastra v 
Tvrdošíne ukončila správne konanie o oprave 
chyby, a ja verím, že geodet nám do konca roka 
na základe súčasného právneho stavu „opraví“ 
geometrický plán tak, aby bolo možné vlastníc-
ke vzťahy ukončiť. Už som to spomenul, no na-
priek našej snahe sa nepodarilo v tomto roku 
realizovať projekt trafostanica v Sihle. Dúfam, 
že mi to niektorí občania nebudú mať za zlé, tl-
močil som však vždy stanoviská investora. Ve-
rím však, že to bude dotiahnuté do úspešného 
konca v najbližšej budúcnosti. Bolo potrebné 
realizovať aj výmenu strechy na kuchyni. Do-
teraz sme však nedostali odpoveď z Minister-
stva školstva SR o riešení našej požiadavky na 
finančný príspevok v rámci riešenia havárijnej 
situácie, čo aj bolo Krajským školským úradom 
v Žiline odobrené. Zlikvidovať však na to re-
zervný fond obce by som považoval v dnešnej 
dobe za neprezieravé. Ako som už tiež nazna-
čil, robili sme si veľké nádeje na získanie finan-
cií z eurofondov v operačnom programe 4.1.  
Regenerácia sídiel. Pre nesplnenie podmienok, 
ktoré boli v priebehu vypracovania projektovej 
dokumentácie modifikované, nemohol byť pro-
jekt podaný. Aby som bol konkrétny,  nesplnili 
sme podmienku vlastníctva pozemkov, hoci v 
roku 2008 mala táto podmienka podobu vy-
dania stavebného povolenia, čo sme splnili. 
Vysporiadanie vlastníckych vzťahov v obci je 
veľká výzva do budúcnosti pre nás všetkých. 
Už dnes je to na každom kroku prekážka číslo 
1. Využívam preto hneď túto možnosť a vy-
zývam všetkých občanov, aby si vychádzali 
v ústrety, inak sa rozvoj obce nepohne. Mali 
sme problémy s vybavovaním podnetov niek-
torých občanov po zápise ROEP-u na správe 
katastra, a to predovšetkým zásluhou geodeta 
– zhotoviteľa projektu. Niekoľkokrát sme inicio-
vali rokovanie vo veci miestneho potoka v časti 
Ulica, no bez žiadaného výsledku.  Nepodari-
lo sa zatiaľ pokročiť vo výstavbe  stožiara na 
Horečervení pre potreby šírenia TV signálu z 
Nižnej a mobilného operátora Orange. Aj keď 
v druhom  prípade boli už otázky stavby me-

dzi operátorom a obcou vyjasnené. Nepodarilo 
sa zatiaľ ukončiť vysporiadanie pozemkov pod 
novým chodníkom na Uličke s ich doterajšími 
vlastníkmi. Situácia sa skomplikovala tým, že 
niektorí vlastníci prikročili k vzájomnej výmene 
pozemkov alebo ich predaju, čím vznikol nový 
skutkový stav. Vec však bude dotiahnutá do 
konca, tak ako boli uzavreté zmluvy o budúcich 
zmluvách.
 Zhodnotenie toho, čo som uviedol, 
ponechávam na každom občanovi. Vždy je 
možné konštatovanie, že to alebo ono sa mohlo 
urobiť lepšie, inak alebo viac. Vychádzali sme 
pri rokovaní s poslancami obecného zastupi-
teľstva z daných možností a s prihliadnutím na 
blízku budúcnosť. Obec musí mať v dnešnej 
dobe vytvorené aj isté rezervy. To sa nám aj 
podarilo. Vytvorili sme si pomerne dobrý pred-
poklad na hladký prechod do budúceho roka, 
a to aj pre prípad nepredvídaných skutočností 
vo vývoji finančnej situácie. Aj keď predpokla-
dáme ešte výdavky, najmä s predpokladaným 
ukončením súdneho sporu vo veci neplatnej 
výpovede z pracovného pomeru, situáciu by to 
nemalo zásadne ohroziť.
 Na záver mi dovoľte vysloviť úprimné 
poďakovanie všetkým občanom, podnikateľom 
aj občianskym združeniam za pomoc, podporu 
i porozumenie pri plnení úloh v obci. Osobitne 
členkám Miestneho spolku SČK, členkám spe-
váckej skupiny Senková, členom cykloturistic-
kého, streleckého oddielu, občanom obce na 
aktivačných prácach alebo drobných obecných 
službách, členom komisií obecného zastupi-
teľstva, poslancom obecného zastupiteľstva. 
Menovite spomeniem za všetkých pánov Joze-
fa Krupu, Jozefa Brunčáka, Eugena Brunčáka 
alebo Júliusa Olberta. Za zodpovedné plnenie 
svojich úloh a pracovných povinností vyslovu-
jem poďakovanie pracovníčkam a pracovní-
kom obce – obecného úradu, základnej školy, 
materskej školy, zariadenia školského stravo-
vania, aj školského klubu detí. 
 Verím, že spoločným úsilím sa nám 
podarí urobiť kus dobrej práce aj v nasledujú-
com roku tohto volebného obdobia.

Čo nám priniesol rok 2009 

JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

V uplynulých dňoch bolo na Obecnom úrade v 
Podbieli zvolané rokovanie, predmetom ktoré-
ho bola oprava a údržba mosta cez rieku Orava 
smerom k železničnej stanici. Zúčastnili sa ho 
zástupcovia Žilinského samosprávneho kraja, 
Správy ciest ŽSK, Policajného zboru, Odboru 
dopravy v Dolnom Kubíne, Lesov SR, Urbá-
ru Podbiel, PD Orava v Nižnej, Krup Podbiel 
a Obce Podbiel. Cieľom rokovania bolo prijať 

opatrenia smerujúce k zabezpečeniu opravy 
mostovky tak, aby sa zvýšila nosnosť mosta a 
bola odolnejšia proti jej opotrebovaniu. Zásad-
nou otázkou sa ukázalo financovanie opravy. 
Zúčastnené strany predbežne prijali dohodu o 
možnom spolufinancovaní nákladov spojených 
s opravou mosta. Takéto riešenie sa ukáza-
lo ako perspektívne aj pokiaľ sa týka prijatia 
príslušných rozhodnutí zo strany Žilinského 

samosprávneho kraja ako súčasného vlastní-
ka objektu. Správa ciest ŽSK závod Orava v 
Dolnom Kubíne k tomuto účelu posúdi vypra-
covanie projektu, na základe ktorého sa bude 
realizovať spoločná dohoda zúčastnených 
subjektov, ale najmä tých, ktoré most využívajú 
pre svoje podnikateľské aktivity, o miere spolu-
financovania.

Rokovalo sa o moste 

JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce
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Naše spoločné rezervy ...

	 Záver	každého	roka	je	príznačný	
hodnotením.	Hodnotením	nielen	toho,	čo	sa	
nám	podarilo,	ale	aj	 toho,	kde	máme	ešte	
rezervy.	Chcem	preto	využiť	túto	možnosť	
oslovenia	 všetkých	 občanov,	 a	 upozorniť	
na	niektoré	skutočnosti.	
	 Začnem	 tým,	 čo	 spomíname	 v	
obecných		novinách		pomerne	často	–	po-
riadkom.	 Konkrétne	 komunálnym	 odpa-
dom.	Je	potešiteľné,	že	nové	smetiská	sa	
v	 obci	 vyskytujú	 už	 len	 sporadicky	 –	 ale	
predsa	len	vyskytujú.	Vďaka	tomu	v	tomto	
roku	obec	nemusela	vynakladať	prostried-
ky	 na	 ich	 likvidáciu.	 Predsa	 chcem	 však	
pripomenúť	–	náklady	spojené	s	likvidáciou	
komunálneho	odpadu	musí	znášať	ten,	kto	
ho	vytvorí.	Využime	preto	všetky	možnos-
ti,	 ako	 náklady	 znižovať.	 Najschodnejšou	
cestou	 je	separovaný	zber.	Apelujem	pre-
to	na	všetkých	vás	–	separujte	odpad.	Ide	
najmä	o			sklo		a		plastové		fľaše,		ale		ne-
treba		zabúdať	aj	na	tetra	packy	a	kovové	
obaly.	O	čo	viac	vyseparujete,	o	 to	menej	
odpadu	bude	v	kuka	nádobách.	Treba	však	
separovať	do	vriec	doma.	Za	tie	sa		n	e	-
p	 l	a	 t	 í	 .	Za	odvoz	kontajnerov	obec	platí	
mesačne	okolo	400	eur	a	viac.	Tieto	penia-
ze	sa	môžu	použiť	napríklad	na	 likvidova-
nie	 iných	druhov	odpadov,	s	ktorými	máte	
všetci	problém,	a	často	ich	bolo	v	minulosti	
vidieť	okolo	vody	alebo	na	iných	miestach,	
kde	 odpad	 nepatrí	 (textil,	 matrace,	 staré	
nábytky	a	pod.).	Som	presvedčený,	že	po-
slanci	obecného	zastupiteľstva	nebudú	pri	
schvaľovaní	 rozpočtu	 na	 budúci	 rok	 proti	
tomu,	aby	obec	znášala	na	svoje	náklady	
likvidáciu	 komunálneho	 odpadu	 v	 niekto-
rých	prípadoch,	no	podmienkou	k	tomu	je,	
aby	si	aj	každý	občan	plnil	v	tomto	smere	
aspoň	tie	najzákladnejšie	povinnosti.
	 Dovolím	 si	 tvrdiť,	 že	 v	 obci	 sa	
ukazuje	 dosť	 značným	 problémom	 do-															
držiavanie	 stavebného	 zákona.	 Prejavuje	
sa	 jednak	 vo	 vyloženej	 ignorácii	 zákona	
niektorými	občanmi	v	podobe	čiernych	sta-
vieb	 (či	 už	 ide	 o	 stavby	 podliehajúce	 sta-
vebnému	 povoleniu	 alebo	 len	 ohláseniu	
drobnej	 stavby).	 Sú	 prípady,	 keď	 občania	
podajú	ohlásenie	o	drobnej	 stavbe,	nako-

niec	je	však	z	toho	stavba,	na	ktorú	je	po-
trebné	stavebné	povolenie.	Obec	ako	sta-
vebný	úrad	 v	 budúcnosti	 nebude	mať	 inú	
možnosť,	len	postupovať	v	zmysle	zákona	
a	 takýchto	 stavebníkov	 postihovať.	 Dovo-
lím	 si	 upozorniť,	 že	 pripravovaná	 novela	
stavebného	 zákona,	 ktorá	 by	mala	 nado-
budnúť	 účinnosť	 od	 1.1.2010,	 predpokla-
dá	ďaleko	prísnejšie	sankcie,	ako	 je	 tomu	
doteraz.	Ako	 príklad	 uvediem	 aj	možnosť	
obce	rozhodnúť,	že	čierna	stavba	nebude	
pripojená,	 resp.	 bude	 odpojená	 od	 sietí	
(elektrika,	 voda,	 plyn,	 kanalizácia),	 čo	 by	
bolo	 určite	 nepríjemné.	 Chcem	 preto	 vy-
zvať	všetkých	stavebníkov,	ktorí	sú	si	vedo-
mí	toho,	že	sa	ich	to	týka,	aby	si	veci	admi-
nistratívne	 uviedli	 do	 náležitého	 poriadku.	
Obec	v	 tomto	 volebnom	období	 iniciovala	
niekoľko	 štátnych	 stavebných	 dohľadov,	
ktoré	však	ešte	neboli	 ukončené.	Zdá	sa,	
že	bude	potrebné	takto,	ba	ešte	prísnejšie	
postupovať	aj	v	nasledujúcom	roku.
	 Nedarí	 sa	 v	 určených	 lehotách	
vysporiadať	 zo	strany	niektorých	občanov	
s	poplatkami	voči	obci	ako	správcovi	mies-
tnych	daní	a	poplatkov.	Mám	na	mysli	dane	
z	nehnuteľností,	poplatky	za	odvoz	a	likvi-
dáciu	 komunálneho	 odpadu,	 daň	 za	 psa.	
Chcem	 preto	 vyzvať	 všetkých	 občanov	 k	
väčšej	disciplíne	i	zodpovednosti	pri	plnení	
týchto	povinností.	Obec	 je	povinná	zo	zá-
kona	 robiť	 opatrenia	 aj	 k	 prípadnému	 vy-
máhaniu	daní	a	poplatkov,	čo	si	myslím	je	
krajné	opatrenie,	ktoré	určite	nikto	nechce.	
Vyzývam	preto	najmä	tých	občanov,	ktorí	v	
tomto	majú	i	mali	v	minulosti	problémy,	aby	
si	v	budúcnosti	lepšie	rozplánovali	naklada-
nie	s	financiami	 tak,	aby	si	svoje	záväzky	
mohli	splniť	včas.
	 Ďalším	 problémom	 v	 obci,	 ktorý	
chcem	spomenúť,	sú	voľne	sa	pohybujúce	
psy.	Aj	 v	 tomto	ohľade	 vyzývam	všetkých	
majiteľov	psov,	aby	dbali	o	svojich	miláči-
kov	a	nedopustili	ich	voľný	pohyb	po	obci.	
Nie	 je	 namieste	 zľahčovanie	 situácie	 slo-
vami,	že	náš	pes	predsa	nikomu	neublíži.	
Bude	to	platiť	 len	dovtedy,	kým	sa	tak	ne-
stane,	ale	potom	je	už	spravidla	neskoro.
	 Na	 záver	 chcem	 aspoň	 heslovi-

te	spomenúť	niektoré	ďalšie	nedostatky,	s	
ktorými	 sa	obecný	úrad	vo	svojej	 činnosti	
stretáva.	 Ubytovateľov	 chcem	 upozorniť	
na	včasné	podávanie	hlásenia	o	ubytova-
ných	osobách	jedenkrát	štvrťročne,	ako	to	
vyplýva	 z	 príslušného	 všeobecne	 záväz-
ného	 nariadenia	 obce.	 Všetkých	 občanov	
chcem	upozorniť	na	zákaz	pálenia	odpadu,	
najčastejšie	záhradného	alebo	zemiakovej	
vňate	po	zbere	úrody	na	poliach.	Zabúda	
sa	 na	 podávanie	 daňových	 priznaní	 po	
zmene	vlastníctva	k	nehnuteľnostiam,	naj-
častejšie	 pri	 odkupovaní,	 resp.	 predávaní	
pozemkov,	ak	sa	nejedná	o	prípady,	ktoré	
sú	 pokryté	 nájomnými	 zmluvami	 s	 PPD	
Orava	 v	 Nižnej.	 Ale	 aj	 po	 prevode	 vlast-
níctva	k	stavbám,	prípadne	po	realizovaní	
stavieb.	No	a	konečne	chcem	pripomenúť	
aj	 problémy	 s	 ukladaním	 drobného	 sta-
vebného	odpadu.	V	 takýchto	prípadoch	 je	
potrebné	sa	obrátiť	na	obecný	úrad,	ktorý	
rozhodne	o	 jeho	uložení.	V	ostatných	prí-
padoch	(väčšie	stavebné	úpravy	a	pod.)	si	
musí	stavebník	zabezpečiť	likvidáciu	odpa-
du	 prostredníctvom	 oprávnenej	 organizá-
cie.	Osobitne	chcem	pripomenúť	napojenie	
sa	na	kanalizáciu.	Obec	je	dnes	v	podstate	
celá	 pokrytá	 kanalizačnou	 stokou	 s	 mož-
nosťou	 pripojenia	 všetkých	 nehnuteľností.	
Okrem	 toho,	 že	 každý	 má	 povinnosť	 do	
šiestich	 mesiacov	 od	 schválenia	 užívania	
pripojiť	 sa	 na	 kanalizáciu,	 poukazujem	 aj	
na	 to,	 že	 čím	viac	nehnuteľností	 je	pripo-
jených,	 tým	menšie	poplatky	môžu	byť	za	
vodné	a	stočné.	Mnohí	sa	pri	čítaní	týchto	
slov	možno	pousmejete,	ale	treba	vziať	do	
úvahy	 skutočnosť,	 že	na	 kanalizáciu,	 nie-
len	však	v	našej	obci,	je	napojených	menej	
ako	60%	domácností.
	 Žiadam	 v	 mene	 obecného	 za-
stupiteľstva,	obecného	úradu,	ale	aj	osob-
ne	 všetkých	 občanov,	 aby	 sme	 spoločne	
urobili	 všetko	 preto,	 aby	 sme	mohli	 o	 rok	
konštatovať,	že	sme	všetci	prispeli	k	tomu,	
že	situácia	v	našej	obci	sa	zlepšila.	Že	sme	
voči	sebe	ohľaduplnejší,	plníme	si	záväzky	
a	vytvárame	si	kvalitnejšie	životné	prostre-
die.	Je	to	naša	obec.
                                                                    
                       JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce
               

Čo s obecným potokom

	 V	súčasnosti	potok	netečie.	A	ako	
ste	si	iste	všimli,	boli	v	priebehu	roka	obdo-
bia,	 kedy	 tiež	netiekol.	Toto	 je	spôsobené	
tým,	že	častými	prívalmi	vody	v	Studenom	
potoku	 a	 rozvalením	 hrádze	 privádzajú-
cej	do	potoka	vodu	sa	čím	ďalej	 tým	viac	
zväčšuje.	Naskytujú	sa	dve	riešenia	–	jed-

no	predpokladá	vybudovanie	lavice	v	toku	
Studeného	potoka,	čo	by	trvale	zabezpeči-
lo	dosiahnutie	takej	výšky	hladiny	rieky,	aby	
bol	 zabezpečený	 prítok	 vody	 do	 potoka.	
Druhé	 by	 predpokladalo	 vybudovať	 ústie	
potoka	nad	mostom	a	privedenie	vody	do	
súčasného	 koryta	 potrubím.	 Toto	 riešenie	
je	 trochu	problematické,	 lebo	na	 trase	má	
prekážku,	 ktorou	 je	 plynovod.	Obidve	 rie-
šenia	sú	však	finančne	náročné,	a	obidve	

predpokladajú	 zlegalizovanie	 potoka	 ako	
vodnej	 stavby,	 o	 čom	 som	 sa	 zmienil	 už	
vyššie.	 V	 každom	 prípade	 však	 privítam	
osobne	 alebo	 prostredníctvom	 poslancov	
obecného	 zastupiteľstva	 od	 kohokoľvek	
akékoľvek	 prijateľné	 návrhy	 na	 riešenie	
stavu.

                         JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

pokračovanie z úvodnej strany
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Urbár Podbiel svojim podielnikom

	 Blíži sa záver roka, prichádza čas 
bilancovania a hodnotenia našich plánov 
a cieľov, ktoré sme si dali na začiatku roka. 
Preto pokladám za potrebné informovať spo-
lupodielnikov, ale aj ostatných občanov obce 
o práci a činnosti Spolumajiteľstva bývalých 
urbarialistov obce Podbiel.
 Chod  spoločnosti bol od začiatku 
roka 2009 ovplyvňovaný celým radom okol-
ností, ktoré sa preniesli do našej činnosti. 
Považujem ich za dôsledok krízy, ktorú sme 
pocítili aj v našom spoločenstve. Ide hlavne 
o zníženie predajných cien guľatiny a reziva, 
ktoré sú našou hlavnou  predajnou komoditou. 
Očakávania, ako sa kríza vyvinie, vyústili do 
zníženia počtu objednávok od našich odbera-
teľov. Prebytky reziva na trhu tlačili dolu ceny, 
zvyšovali sa požiadavky na kvalitu, posúvali 
sa platby za predaný tovar. Napriek veľkým 
ťažkostiam v prvých štyroch mesiacoch roka 
2009, kedy sme sa nachádzali v „červených 
číslach“, postupne, v letných mesiacoch, sme 
zaznamenali zvýšenie množstva predaného 
reziva. Aj keď pri písaní tohto príspevku, ešte 
neviem celkovú konečnú finančnú bilanciu za 
rok 2009, hospodárenie v období krízy mô-
žem hodnotiť z môjho pohľadu vcelku pozitív-
ne. Plán schválený valným zhromaždením - s 
cieľom zabezpečiť plnenie úloh lesnej časti, 
hospodáriť so ziskom a vyplatiť podiely do 
výšky 10 eur za šajn, bude naplnený.
 Úlohy lesnej časti plníme priebežne 
podľa plánu LHP. Plnenie sme zabezpečovali 
brigádnickou formou, dodávateľsky a z  časti 
boli využívaní aj naši kmeňoví zamestnanci. 
Koncom jari bolo na vyčistených plochách vy-
sadených  v tomto roku cca 35 tisíc ks sade-
níc . Veľká pozornosť sa venovala aj odchytu 
podkôrneho hmyzu formou feromónových 
návnad. Celá ťažba v roku 2009 bola kalamit-
ného charakteru (stromy napadnuté podkôrni-
kom), čo sťažovalo jej následnú realizáciu vo 
forme reziva. Aj napriek chrobačiarnej kalami-
te sa nám darí upravovať ťažbu, od roku 2006 
sa v priemere znižuje o cca 500 m3 ročne. 
Celkovo bolo pred koncom roka vyťažených 

cca 4500m3 guľatiny. Drevo bolo následne 
spracované na pilnici, jeho časť pre nás ne-
vhodná, bola predaná.
 Pilnica za 11 mesiacov spracovala 
3500m3 guľatiny. Ako som už spomínal, ťaž-
kosti začiatkom roka vyústili do minima počtu 
objednávok. S cieľom udržať sa na trhu a 
nevytvárať zásoby reziva na sklade sme pílili 
na jednu zmenu. Časť našich zamestnancov 
sme podľa potreby presunuli na práce v lese 
(uhadzovanie, čistenie, pálenie). Rezivo sa 
predávalo v cenách, ktoré sa prispôsobili pre-
bytku na trhu a ponuke okolo  nás. V súčas-
nosti pracuje na pilnici 12 zamestnancov. 
 Z dôvodu schválenia nového ces-
tného zákona sme prišli o možnosť dopravy 
zamestnancov a brigádnikov do lesa vozidlom 
Praga V3S. Tento problém sme riešili zakúpe-
ním vozidla Citroen - Jumper pre 9 osôb v 
cene 290.000,- Sk. Na jeseň bola realizovaná 
prekládka VN vedenia, ktoré sa nachádzalo 
vedľa pilnice. Ohrozovalo bezpečnosť pracov-
níkov a obmedzovala naše pracovné aktivity. 
Projekt realizácie bol vyčíslený na sumu 10 
tisíc eur (300.000,- Sk). Po následných roko-
vaniach s energetikmi, v úzkej spolupráci so 
starostom obce, bola táto prekládka vykona-
ná na náklady SSE Žilina.
 Našou snahou je aj získanie pros-
triedkov z fondov EÚ. V rámci opatrení Pro-
gramu rozvoja vidieka spoločenstvo podalo 
už v minulom roku dva projekty a to Opatre-
nie 2.1. Obnova potenciálu lesného hospo-
dárstva na sumu 30 800 eur (928.000,- Sk) 
- sú to vlastne ochrana a obnova lesa, pes-
tevná činnosť. Ďalej Opatrenia 1.4. Zvýšenie 
hospodárskej hodnoty lesa na sumu 34 850 
eur (1.050.000,- Sk) - nakladač Manitu a in-
formačné technológie. Môžem s potešením 
konštatovať, že po podpise zmluvy máme už 
schválený prvý projekt a peňažné prostriedky 
vo výške 928.000,- Sk už dostávame priebež-
ne na účet. V druhom projekte sme splnili všet-
ky požadované podmienky. V súčasnej dobe 
je na posudzovaní, a očakávam tiež kladné 
stanovisko. Urbár aj tento rok zareagoval na 

výzvu štrukturálnych eurofondov. 30. októbra 
2009 som podal projekt opäť v rámci Progra-
mu rozvoja vidieka na celkovú sumu 232.000 
eur (cca 7.000.000,- Sk). V projekte riešime 
ochranné činnosti v lese na dobu 3 rokov v 
sume cca 139.000 eur (4.187.000,- Sk) a zá-
roveň aj rekonštrukciu lesnej cesty Magura v 
dĺžke 1.5 km s celkovým nákladom v sume 93 
tisíc eur (2.800.000,- Sk).Dúfam, že po splne-
ní všetkých podmienok budeme úspešní, čím 
by sa výraznou mierou posilnilo plnenie po-
trebných úloh pri hospodárení v lese.
 V decembri boli vyplatené zálohy 
podielov na hospodárskom výsledku za rok 
2009 v sume 6 eur na šajn v celkovej výške 
31.674 eur (950.000,- Sk). Celkové zhodno-
tenie hospodárenia spoločenstva, doplatky 
podielov, bude vykonané na valnom zhromaž-
dení spolu s voľbou do orgánov spoločenstva, 
pretože skončí 4 ročne obdobie súčasných 
funkcionárov. Domnievam sa, že je potrebné 
už teraz sa zamýšľať nad obsadením jednot-
livých postov, aby nové vedenie, nové orgány 
spoločenstva, ktoré vzídu z nadchádzajúcich 
volieb mali len jeden cieľ, a tým je dosiahnu-
tie čo najlepších hospodárskych výsledkov 
spoločenstva. Ak to bude potrebné, hľadanie 
spôsobov prekonania problémov, nie hľada-
nie vinníkov. 
 Z ostatných zámerov sa nám tento 
rok nepodarilo uskutočniť odkúpenie budovy 
Hájenky, obstaranie nového stroja na pílu a 
vysporiadanie vlastníkov pasienkovej spoloč-
nosti. Záverom môjho príspevku sa chcem 
poďakovať všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom pričinili o plnenie úloh a poslania 
Spolumajiteľstva bývalých urbarialistov obce 
Podbiel.
 S blížiacimi sa sviatkami, v mene 
svojom aj Výboru SBU Podbiel chcem všet-
kým podielnikom a občanom obce Podbiel 
zaželať pokojné prežitie vianočných sviatkov 
a šťastný nový rok.
																																																																				
															Bc. Pavol Kudzbel, predseda spoločenstva
																																																																				

Tohtoročné voľby sú za nami
	 Tento rok bol bohatý na voľby. Volili 
sme prezidenta, volili sme poslancov európ-
skeho parlamentu, a len nedávno sme volili 
poslancov zastupiteľstva samosprávneho 
kraja a jeho predsedu. Som presvedčený, že 
s výsledkami všetkých volieb je prinajmen-
šom väčšina občanov spokojná. Prečo sa 
však k voľbám vraciam?
 Chcem predovšetkým osobne po-
ďakovať všetkým občanom – voličom, ktorí 
podporili moju kandidatúru za poslanca Ži-
linského samosprávneho kraja. Ale nielen 
moju, ale aj ostatných kandidátov za stra-
nu SMER-SD, resp. koaličnú ĽS-HZDS. Do 
krajského parlamentu sa dostal síce len je-
den, ale verím, že bude v prípade potreby 

obci nápomocný. Podstatné však je, že za 
predsedu bol opäť zvolený Ing. Juraj Bla-
nár. A som presvedčený, že tak ako doteraz, 
bude mať aj v budúcnosti k našej obci dobrý 
vzťah. Bolo by určite lepšie, keby cez voľby 
prešlo viac predstaviteľov samosprávy, ale, 
žiaľ, kandidujúci starostovia obcí nemajú za 
sebou takú armádu voličov ako kandidáti z 
miest. A tu je (napriek obsahu predchádza-
júcej vety) druhý priaznivý moment, ktorý sa 
pri voľbách v našej obci prejavil, a to v porov-
naní s ostatnými mestami a obcami pomerne 
veľký počet voličov, ktorí sa volieb zúčastnili. 
V našej obci to bolo viac ako 40% (bezmála 
400 voličov), čo považujem za prejav veľkej 
zodpovednosti za to, akým spôsobom a kto 

bude spravovať veci verejné. Aj za to vám 
všetkým, ktorí ste sa volieb zúčastnili, patrí 
poďakovanie. A zároveň to vo mne vyvoláva 
potrebu vyzvať vás k takejto zodpovednosti 
aj v budúcnosti. Budúci rok bude totiž z hľa-
diska volieb ešte dôležitejší. Budú nás čakať 
parlamentné voľby, predpokladám v polovici 
roka, tiež komunálne voľby, zrejme v decem-
bri. V týchto voľbách bude ešte dôležitejšie, 
aby sa na nich zúčastnil čo najväčší počet 
voličov. Bez ohľadu na ich výsledok.
 A na záver chcem poďakovať 
všetkým, ktorí sa na zabezpečovaní volieb 
podieľali. Či už to boli pracovníci obecného 
úradu alebo členovia volebných komisií.

																									JUDr. Jozef Domiňák,	starosta obce
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	 Dňa	3.februára	1951	odohrala	jednota	Sokol	JRD	Podbiel	s	SK	
Gymnázium	Trstená	 priateľský	 ping-pongový	 zápas,	 ktorý	 bol	 hladkou	
vecou	domácich.	SK Gymnázium Trstená - S. JRD Podbiel 10:0. Jed-
notlivé	zápasy	hrali:	Škovránek,	Krafský	II.,	Krafský	I.,	Kontra	a	Šefčík.
	 Dňa	5.februára	1951	sa	konala	výborová	schôdza,	na	ktorej	sa	
zúčastnili	okrem	iných	aj	riaditeľ	ĽZ	v	Nižnej		s.	Stanek	a	náčelník	SBZ	
s.	Cuker.	Prejednávalo	sa	o	zlúčení	dvoch	 jednôt	Sokol	ĽZO	Nižná	so	
Sokolom	 JRD	Podbiel.	 Riaditeľ	 Stanek	 rozprával,	 aké	má	 perspektívy	
s	jednotou	a	o	výstavbe	štadióna	v	Nižnej.	O	týždeň	neskôr	11.februára	
1951	sa	konalo	mimoriadne	valné	zhromaždenie	Sokola	v	Podbieli.	Pre-
jednával	sa	hlavne	bod	zlúčenie	jednôt.	S	referátom	vystúpil	J.	Krafský,	v	
ktorom	objasňoval	členom	Sokola	význam	splynutia	jednôt.	Tiež	vyzdvi-
hol	dobré	chovanie	sa	riaditeľa	ĽZ	v	Nižnej	k	naším	hráčom,	pracujúcim	
v	tomto	závode.	V	ďalšom	referáte	vystúpil	Garaj,	v	ktorom	pripomenul,	
že	závody	boli	postavené	pre	celok	a	preto	v	ktorom	závode	pracuješ,	v	
tom	by	si	mal	aj	hrať.	V	búrlivej	diskusii	sa	hovorilo	o	klubizme,	o	založení	
novej	 jednoty	v	Nižnej,	ktorá	sťahuje	do	svojich	radov	našich	členov	aj	
proti	ich	vôli.	Jednoznačne	proti	zlúčeniu	boli	De-Ritz	a	Kontra.	Nakoniec	
k	zlúčeniu	nedošlo.
	 V	sobotu	popoludní	10.februára	1951	sa	zorganizovali	brigády,	
ktoré	potom	pod	vedením	J.	Krafského	pracovali	na	výstavbe	atletickej	
dráhy.	Mladí	s	nadšením	pracovali,	 lebo	vedeli,	že	pracujú	v	prospech	
celku.	Materiál	(ako	hlina)	sa	dovážali	zo	závodu	ĽZO	Nižná.	Dovoz	pre-
vádzal	 traktor	 JRD	Podbiel.	 Brigáda	 bola	 vzorná	 a	 vykonala	 normové	
úkony	 predložené	 vedúcim	 brigády	 J.	 Krafským.	 Naši	 brigádnici	 nám	
udávajú	tempo	socializmu.	Berme	si	príklad!
	 V	ten	istý	deň	odohrali	naši	ping-pongisti	odvetný	zápas	s	Trs-
tenou.	Sokol Gymnázium Trstená - Sokol JRD Podbiel 11:2.	O	jediné	
dva	body	sa	zaslúžili	hráčky	Potocká	a	Krafská.	Muži	opäť	úplne	sklama-
li.	Dňa	13.februára	1951	sa	odohral	ďalší	zápas	S.DÚ Tvrdošín - S. JRD 
Podbiel 5:2,	v	ktorom	naši	podľahli	pomerne	vysoko.	Rapídny	úpadok	
ping-pongu	a	zostup	výkonu	mužstva	svedčí	o	tom,	že	hráči	majú	málo	
natrénované.	Miestnosť	na	tréningy,	ktorú	na	schôdzach	sľubujú,	neexis-
tuje.	
	 Dňa	9.marca	1951	začínajú	majstrovské	ping-pongové	zápasy		
na	ktorých	sa	zúčastňujú	naše	dve	družstvá.	Podbiel	„A“	prehral	s	Tvrdo-
šínom	a	s	Podbielom	„B“.	Podbiel	„B“	vyhral	s	Nižnou,	s	Podbielom	„A“	a	
s	Trstenou	kontumačne,	nakoľko	sa	nedostavila	k	zápasu.	Družstvo	Pod-
biela	„A“	reprezentovali	Škovránek,	Kvašňák,	Serek,	Krafský	II,	Krafská	
a	Kontra.	Družstvo	Podbiela	„B“	reprezentovali:	Ludvík,	Michalec,	Fran-
ko,	Ludvíková	a	Poldauf.	Konečná	tabuľka	ping-pongového	majstrovstva	
okr.	Trstená:				S.	DÚ	Tvrdošín										7			7		0				14
																								S.	JRD	Podbiel	„A“				8			6		2				12
																								S.	Trstená																		8			4		4						8		
																								S.	JRD	Podbiel	„B“				8			3		5						6
																								S.	Orava	Nižná										8			1		7						2		

	 V	Trstenej	dňa	8.apríla	1951	boli	usporiadané	preteky	cezpoľ-
ného	behu.	Účasť	bola	pomerne	slabá,	no	naša	 jednota	znovu	propa-
govala	myšlienku	športu,	keď	sa	na	ňom	zúčastnila	v	čo	najhojnejšom	
počte	spomedzi	všetkých.	Výprava,	ktorá	odcestovala	v	nedeľu	ráno,	sa	
skladala	z	týchto	členov:	Krafský	II.,	Lukačík,	Sitek,	Gajdoš,	Jendrejský,	
Kanderková,	Sroková	a	Dlholucká.	Počasie	bolo	nepriaznivé,	taktiež	trať	
nevyhovovala.
Kategória:	muži	na	5000	m:   3. Krafský II.
                 starší	dorastenci	na	3000	m:   2. Sitek
                 mladší	dorastenci	na	2000	m:   3. Jendrejský
                 ženy	na	2000	m:     1. Kanderková
                 dorastenky	na	1000	m:     2. Sroková
                                                           3. Dlholucká
 
	 Prvý	 majstrovský	 futbalový	 zápas	 v	 roku	 1951	 sa	 odohral	
15.apríla.	S. JRD Podbiel - SD Gymnáz. Trstená 10:1 (4:0).	Zápas	mal	
jednoznačný	priebeh	a	hráči	Podbiela	si	s	chuťou	zastrieľali.	Góly	dali:	
Bača	4,	Šefčík	2,	Kontra,	Škovránek,	Golát	II	a	vlastný.	Na	zápas	sa	pri-
šlo	pozrieť	asi	300	divákov.	Dňa	22.apríla	1951	naše	futbalové	mužstvo	
odohralo	pohárový	zápas	v	Trstenej.	S. JTO Trstená - S. JRD Podbiel 
1:4 (0:2).	 Počasie	 tomuto	 zápasu	neprialo,	 na	 ihrisku	 bolo	 plno	 blata.	
Celková	hra	našich	bola	dobrá,	mali	niekoľko	pekných	kombinačných	ak-
cií,	z	ktorých	vyťažili	góly:	Kontra	2,	Škovránek	a	Kubínec.	Druhý	majs-
trovský	zápas	sa	odohral	24.apríla	1951	v	Nižnej.	S. ĽZO Nižná - S. JRD 
Podbiel 1:1 (0:1).	 Pred	 zápasom	 sa	 všeobecne	 typoval	 jednoznačný	
favorit	 S.	 JRD	Podbiel.	No	 nebolo	 to	 tomu	 tak.	Hráči	 celých	 90-minút	

iba	odkopávali	loptu	a	nemohli	sa	dočkať,	kedy	rozhodca	ukončí	zápas.		

Reprezentanti Sokola Podbiel v roku 1951.

	 Za	daždivého	počasia	a	 rozmoknutom	 teréne	sa	stretli	muž-
stvá	dorastu	S. DÚ Tvrdošín - S. JRD Podbiel 1:4 (0:3).	Celková	hra	
bola	 veľmi	 slabá,	 až	 na	niektoré	 úniky	 hostí,	 ktoré	 zodpovedali	 aspoň	
v	 tomto	prípade	záujmom	športu.	Vynikajúci	výkon	podal	brankár	Pod-
biela	Garaj.	Góly:	Serek,	Kubínec,	Bača,	Sitek.	Zostava	dorastu:	Garaj-
Líška,	Sitek-Kokles,	Kontra,	 Franko-Lukáčik,	Bača,	Serek	 I.,	 Serek	 II.,	

Michalec.	Po	doraste	nastúpilo	 „A“	mužstvo	S. DÚ Tvrdošín - S. JRD 
Podbiel 4:1 (2:0).	Hostia	nastúpili	 iba	s	10-timi	hráčmi	a	až	neskoršie	
vstúpil	do	hry	Krafský	II.	Do	bránky	nastúpil	Škovránek.	Za	Podbiel	jediný	
gól	strelil	Kudyn,	keď	úžasnou	bombou	zo	šestnástky	prekonal	brankára	
domácich.	Tento	priateľský	zápas	mal	
vyjadriť	družnosť	oboch	jednôt,	čo	sa	
aj	čiastočne	podarilo.
	 Dňa	14.mája	1951	bol	odo-
hraný	 na	 ihrisku	 v	 Podbieli	 pohárový	
zápas	o	víťaza	okresnej	pohárovej	sú-
ťaže	o	Čs.	pohár.	S. ĽZO Nižná - S. 
JRD Podbiel 0:8 (0:3).	 Tento	 zápas	
bol	 jasným	dôkazom	toho,	že	úroveň	
futbalu	 u	 nás	 sa	 neustále	 zmáha.	
Všetci	naši	borci	podali	nad-priemerný	
výkon.	 Pri	 takýchto	 nádherných	 ak-		
ciách	 našich	 útočníkov	 trpela	 veľmi	
brána	 hostí,	 o	 čom	 svedčí	 výsledok.	
Góly:	Škovránek	3,	Bača	2	(jeden	z	11	
m),	Švic	a	vlastný.	

Góóól!!! Márne sa vrhol brankár Nižnej 
Bronttvaj po ostrej strele nášho hráča.                                                 

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1951)

pokračovanie na strane 9

Stojaci od ľava: Golát II., Sroka, Líška, Golát I., Kanderka
Kľačiaci od ľava: Krafský J., Kontra, Škovránek, Schelling
Ležiaci: Kudyn a Pazdúr
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	 V	predvečer	Sokolského dňa 25.mája 1951 bola mierová vat-
ra-táborák	pod	Pálenicou.	Tento	významný	oheň-táborák	ulahodil	tisícom	
tých,	ktorí	jeho	žiaru	videli,	že	mier,	ktorý	ľud	tak	žiada,	príde.	Pri	táboro-
vom	ohni	sa	zišlo	veľa	našich	sokolov,	zväzákov	a	pionierov.	Za	prasko-

tu	horiacich	brvien	sa	niesol	spev	ČSM-istov	z	Podbiela.	 Ich	spev	znel	
malebne	a	ich	rýdzo	oravské	piesne	tak	primkli	k	tomu	večernému	šeru,	
že	človek	mal	pocit	krásna	a	bol	naplnený	citmi	k	svojej	Orave.	Vlastná	
os	Sokolského	dňa	bola	nedeľa	26.mája	1951,	kedy	boli	rôzne	preteky	a	
spĺňanie	disciplín	TOZ-u	v	jednotlivých	oboroch.	V	tento	dôležitý	deň	pre	
našu	telovýchovu	aj	naša	jednota	usporiadala	exhibičné	stretnutia	v	jed-
notlivých	športových	odvetviach.	Dráha	pre	závodenie	v	ľahkoatletických	
disciplínach	bola	pripravená	na	miestnom	ihrisku.	Pretekov	sa	zúčastnilo	

celé	 osadenstvo	 Sokola	 JRD	
Podbiel.	Samotné	závody	mali	
ľahký	 priebeh	 a	 tiež	 musíme	
spomenúť,	 že	 časy	 v	 behoch	
boli	nadmieru	uspokojivé.	Ďal-
šie	 disciplíny	 boli:	 hod	 loptič-
kou,	hod	granátom	na	diaľku	a	
na	cieľ,	tiež	skok	do	výšky	a	do	
diaľky.	Aj	v	týchto	oboroch	boli	
dosiahnuté	 pekné	 výsledky.	
Niťou	zlata	bolo	exhibičné	fut-
balové	stretnutie „A“ mužstva 
- dorast 6:2.  
	 Ženy	 jednoty	 sa	
umiestnili	 v	 okresnej	 volejba-
lovej	súťaži	na	treťom	mieste,	
ako	u	nás	trénujú	volejbal.
	 „Zhorel	 štandard	
Podbiela	v	Tvrdošíne“.	 „Dejin-
ný debakel Podbiela v Tvrdo-
šíne	 11:1!“	S. SDÚ Tvrdošín 
- S. JRD Podbiel 11:1. Tento 

futbalový	zápas	dopadol	úplnou	pohromou	pre	Podbiel,	keď	títo	nastúpili	
na	čele	s	brankárom	„ktorýkoľvek“.	Celkovo	možno	o	tomto	zápase	po-
vedať,	že	bol	veľmi	vlažný	a	zbytočne	ostrý.	Pochvalu	si	zaslúžia:	Ku-
dyn,	 Šefčík	 a	Golát.	 Posledný	majstrovský	 futbalový	 zápas	 v	 Podbieli	
dňa	10.júna	1951	sa	stal	ľahkou	vecou	domácich.	S. JRD Podbiel - S. 
Trstená 4:1 (2:1).	Naši	 futbalisti	 podali	 oproti	minulému	 zápasu	 veľmi	
dobrý	výkon.	Góly:	Šefčík	2,	Škovránek	2.	Po	jari	tak	Podbiel	skončil	na	
druhom	mieste	v	súťaži	za	Tvrdošínom.
	 Dňa	17.júna	1951	odohrali	naši	dorastenci	zápas	v	Likavke.	S. 
Likávka - S. JRD Podbiel 4:1 (1:1).	Samotný	zápas	bol	slabej	úrovne,	
čoho	príčinou	je,	že	my	sme	nemávali	žiadne	spoločné	tréningy.	Kritiku	z	
našich	znesie	jedine	brankár	Garaj.	
	 Dňa	24.júna	1951	sa	odohral	medziokresný	futbalový	zápas	o	
Čs.	pohár	v	Podbieli.	S. JRD Podbiel - S. Žel. Vrútky „B“ 2:3 (2:1). Bol 
to	 jeden	z	najkrajších	zápasov.	Hoci	mali	prísť	Vrútky	s	„B“	mužstvom,	
prišli	 s	 „A“	
mužstvom.	
U domáce-
ho	 mužstva	
vynikol	 celý	
k o l e k t í v .	
N á v š t e v a	
bola po-
četná	 a	 to	
aj napriek 
tomu,	že	ku	
koncu	 sa	
strhol	 silný	
lejak.	 Góly:	
Šefčík	 a	
Golát.

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1951)

        Z kroniky ŠK Podbiel spracoval Ľ. Franko, foto kronika ŠK Podbiel

pokračovanie zo strany 8

Pred zápasom so S. Žel. Vrútky
Očíslovaní sú hráči Vrútok                                                                                         

Spĺňatelia TOZ-u na Sokolský deň
Stojaci: Krafský II., Mikulášik II., Matiáš, Škovránek, Schelling, Kudyn, Šef-
             čík,  Krafský I., Bača, Líška a Sitek
V drepe: Cibuľák, Skuban, Beňušík, Švába, Garaj, Mikulášik I., Michalec a 
               Lukáčik

Beh na 3000 m
Víťazom sa stal O. Krafský-nádejný atlét (vľavo), za ním dobehli Škovránek, 
Sitek Michal a Krafský Ján

Ukážka boxu
Bratia Mikulášikovci v akcii

Tréning dievčat v nedeľu odpoludnia. Kanderková a Ľudvíková sa bijú o loptu

Tento nádejný borec Mikulášik I. boxu-
je za ÚVEZA Žilina. Boxuje v pérovej 
váhe. I jeho brat má tiež hodnotné kva-
lity. Chyba je: nemáva tréningy.
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	 Ján	 Kanderka	 absol-
voval základnú ľudovú školu v 
rodnom Podbieli. Rodičia si priali, 
aby pracoval na rodinnom majet-
ku. Bolo to obdobie, keď sa zača-
lo schyľovať k vojne. Cez rodný 
Podbiel nemecké firmy budovali 
prvú asfaltovú hradskú. Boli to 
cielené kroky v príprave Nemec-
kej tretej ríše k začiatku útoku na 
Poľsko. Robotníci na píle i želez-
ničiari vo svojich debatách často 
skloňovali túto problematiku. Táto 
téma rezonovala i v rozhovoroch 
s kamarátmi, najmä so Štefanom 
Chajdiakom a Alojzom Turčá-
kom, synom miestneho cestára. 
Koncom júna 1939 padlo rozhod-
nutie emigrovať z rodnej obce a 
tým sa vyhnúť nástupu brannej 
povinnosti v prípade vojenského 
konfliktu. Podbielanskí mladíci 
sa vybrali smerom cez Venckov 
a Prasatín do Oravíc. Po zdola-
ní Skorušinského pohoria prešli 
nepozorovane Tichou dolinou do 
Chochoľovskej doliny na území 
Poľska. Neunikli však pozornosti 
poľských vojakov z ostrahy štát-
nych hraníc. Zaistených naruši-
teľov doviezli na úrad do Nowego 
Targu a na druhé ráno boli mla-
díci eskortovaní do Krakowa. Po 
vypočutí boli zbehovia z Česko-
slovenska dovezení do záchyt-
ného tábora v Bronowiciach. Tu 
boli sústredení utečenci, najmä 

sklamaní československí vojaci 
a dôstojníci, ktorí museli opustiť 
svoje posádky z pozícií  pri ochra-
ne hraníc, ktoré bez boja, po mní-
chovskej zrade, uvoľnili nemeckej 
armáde. Táboru velil pplk. Ludvik 
Svoboda, neskorší českosloven-
ský prezident. Predstaviteľom 
zástupcov československej ar-
mády bol generál Lev Prchala. 
Na základe dekrétu poľského 
prezidenta Mošcického  z 3. sep-
tembra 1939 československí ve-
litelia dostali možnosť zriadiť a 
vycvičiť české a slovenské légie. 
V tom čase podbielanskí kamará-
ti už neboli v poľskom tábore. V 
čase ich príchodu do tábora sa 
regrutovali vojaci v počte asi 1200 
ľudí do jednotiek vznikajúcich na 
území Francúzska. Vlakom boli 
prevezení do prístavu Gdyne a 
tam následne boli nalodení na loď 
Chrobry, ktorej cieľovou stanicou 
mali byť Spojené štáty americké.
 Ján Kanderka však 
doplával do Francúzska, kde bol 
vlakom prevezený do francúzske-
ho mesta na hranici s Belgickom 
pod názvom Lille. Tu v miestnych 
kasárňach československých 
utečencov navštívil aj bývalý 
veľvyslanec  Štefan  Osuský.  Po 
spoločnej dohode podbielanskí 
mladíci sa rozhodli vstúpiť do 
Francúzskej cudzineckej légie. 
Po podpísaní dohody na päť ro-
kov služby noví žoldáci boli pre-
vezení do prístavného mesta 
Saint Jean, kde boli ubytovaní v 
miestnej pevnosti. Po vystrojení 
sa začal výcvik nováčikov pod 
heslom „legio patria nostra – légia 
je naša vlasť“. Tvrdý výcvik bol po 
týždni prerušený transportom cez 
Gibraltar do prístavu Oran na se-
vere Afriky. Následne nováčikov 
umiestnili v alžírskom meste Lé-
gie - Siddi bel Abbés, kde mesiac 
pokračoval výcvik nováčikov pod 
velením francúzskych dôstojní-
kov.
 Francúzska cudzinec-
ká légia bola založená 9. marca 
1831 kráľom Ľudovítom Filipom.  
Dobrovoľníci nie sú zriedka anjeli, 
ale nikdy nie zločinci a veľmi sa 
ctí „Česť a odvaha – Honeur et 

Valour“. Légia vytvára možnosť 
dobrodružného života. Všetkých 
jej členov spája súdržnosť, spe-
čatená disciplínou a rešpektom k 
tradíciám. Ján Kanderka spolu so 
svojimi kolegami pokračoval vo 
výcviku v púštnej osade El Aricha, 
kde nováčikovia cvičili sedem me-
siacov. 
  Československá exi-
lová vláda v Londýne sa snažila 
organizovať prichádzajúcich ute-
čencov do Francúzska. Spolu 
s československou komunitou 
žijúcou vo Francúzsku budovali 
vojenské jednotky v juhofrancúz-
skom mestečku Agde. Pešej di-
vízii velil generál Rudolf Viest. V 
júni 1940 tu bolo asi jedenásť tisíc 
vojakov. Polovica z nich mala slo-
venský pôvod. Tábor v poľských 
B r o n o w i c i a c h 
československí 
vojaci po začatí 
vojny, 17. septem-
bra 1939 opustili, 
pretože sa roz-
hodli ísť v ústrety 
Červenej armáde 
postupujúcej k 
východným hrani-
ciam Poľska. Pod-
plukovník Ludvik 
Svoboda v obci 
Horodišče sa stre-
tol so sovietskou 
tankovou kolónou. 
Boli prijatí ako vojenská jednotka 
v exile a následne umiestnení v 
internačných táboroch v Kamenci 
Podolskom, Olchovci, Jermolinci, 
Orankách a Suzdalu. Pplk. Svo-
boda svojou aktivitou vybudoval 
tzv. Východnú skupinu českoslo-
venskej armády. Vojenskí pred-
stavitelia Sovietskeho zväzu mali 
záujem presunúť československé 
jednotky legiónu na západ Európy. 
Dva transporty odišli do Francúz-
ska. Po útoku nemeckej armády 
na Francúzsko ďalšie transporty 
boli znemožnené. Ďalších šesť 
transportov s vojakmi smerova-
lo v lete 1940 do oblasti britskej 
Palestíny. Tam boli zaradení do 
samostatného československého 
práporu pod velením pplk. Karla 
Klapálka. Do vojenskej jednotky 

v Palestíne sa hlásili aj českoslo-
venskí židia už usídlení v Svätej 
zemi. V polovici roku 1941 blíz-
kovýchodné jednotky Českoslo-
venskej armády boli nasadené v 
bojoch v Sýrii (Akcia Exporter) a 
v októbri ich dva austrálske tor-
pédoborce previezli do líbyjského 
Tobruku obliehaného nemeckými 
jednotkami Afrikakorpsu generála 
Erwina Rommela.  Dňa 3. mája 
1943 sa vtedy už v bojoch zocele-
ný československý pluk nalodil na 
dopravný parník Mauretania, ktorý 
po šiestich týždňoch plavby okolo 
celej Afriky zakotvil v Liverpoole. 
Dňa 18. augusta 1943 v anglic-
kom Colcherstri prezident Edvard 
Beneš slávnostne dekoroval pluk 
Československým vojenským krí-
žom. Väčšina príslušníkov bola v 

Anglicku priradená k Českoslo-
venskej samostatnej obrnenej bri-
gáde, ktorá sa na prelome augus-
ta a septembra roku 1944 vylodila 
v Normandii a až do konca vojny 
pod velením generála Aloise Liš-
ku obliehala francúzsky prístav 
Dunkerque, ktorý blokovali ne-
mecké jednotky. 
 Ján Kanderka po absol-
vovaní výcviku v púšti sa vrátil do 
kasárni Siddi bel Abbés. Násled-
ne bol so svojimi kolegami nalo-
dený na plavbu do francúzskeho 
Marseille. Odtiaľ boli žoldnierske 
jednotky prevelené do Adge. Na 
základe dohody pri vstupe do jed-
notiek cudzineckej légie  v prípa-
de vojny bolo možné žoldnierov 
zaradiť  do  národných armád.  

     Ján Kanderka - Polák (1919–1944), cestovateľ, legionár, vojak slú-
žiaci v jednotkách viacerých armád, obeť bojov na Dukle 

Významní podbielanskí rodáci

							    Ján Kanderka, narodený 18. novembra 1919 v Podbieli (drevenica pod cintorínom č.d. 132) ako prvé dieťa 
podbielanského starostu Jozefa Kanderku (nar. 1888) a Márie rodenej Capuljakovej (nar. 1894). Jeho súrodenci 
boli najstaršia sestra Anna Mušová rodená Kanderková, druhá sestra Mária Olbertová rodená Kanderková, tretia 
sestra Helena Hucková rodená Kanderková  a najmladší brat Jozef, ktorý zomrel ako deväťročný.

Ján Kanderka - Polák
(1919-1944)               

pokračovanie na strane  11
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pokračovanie zo strany 10

Podbielanskí mladíci v légii sa 
priatelili s francúzskymi štátny-
mi občanmi, ktorí mali český, 
alebo slovenský pôvod. Dostali 
možnosť vstúpiť do Francúzskej, 
alebo Československej armády. 
Po začatí vojny vo Francúzsku 
vojenské jednotky Francúzskej 
cudzineckej légie boli v júni 1940 
presunuté k francúzskym hrani-
ciam s Belgickom. Nemecké jed-
notky však v bojoch boli úspeš-
né a tak nastal obrovský chaos 
ustupujúcich vojsk aj utekajúceho 
miestneho obyvateľstva, bombar-
dovaného nemeckým letectvom 
Luftwaffe. Ustupujúce jednotky 
už neprišli do mesta Adge, ale do 
prístavu Séte. Tam sa nalodili a 
smerovali k Gibraltaru. Angličania 
zorganizovali konvoj dopravných 
lodí. Zvláštny konvoj nakoniec 
zakotvil v prístave v Liverpoo-
le. Vlakom cestovali do tábora v 
Cholmondeley pri Chesteri. Vo-
jaci boli zaradení do pracovných 
oddielov Anglickej armády. Pra-
covné oddiely odstraňovali ruiny 
zbombardovaných miest, ale aj 
stavali vojenské objekty, ako le-
tiská, cesty, prekladali tovary v 
skladoch atď. Po jednom roku boli 
podbielanskí mladíci zaradení do 
vojenských jednotiek Českoslo-
venskej armády. Alojz Turčák bol 
zaradený k motorizovanej jednot-
ke. Jeho jednotka bola preložená 
k pobrežiu Severného mora, k 
mestu York-Great Yarmouth. Táto 
časť Anglicka bola predmetom 
častého bombardovania nemec-
kého letectva. Vojaci chodili cvičiť 
na cvičisko do mesta Bury Saint 
Edmund. Tu došlo k mimoriadnej 
udalosti pri cvičení a Alojz Turčák 
pri výbuchu míny utrpel vážne 
zranenia, najmä na pravej nohe. 
Po okamžitej operácii v mestskej 
nemocnici bol prevezený do Lon-
dýna, kde v nemocnici Hamers-
mis Hospital zostal tri mesiace. 
Výsledkom ukončeného liečenia 
bolo vyradenie z armády a za-
radenie na invalidný dôchodok. 
Ubytoval sa na Worwick Ave W9 
v západnom Londýne. Kde žil až 
do konca vojny, kým sa nevrátil 
do Československa. Vrátil sa do 
rodného Podbiela. Oženil sa s 
Margitou Sitekovou, s ktorou mal 
tri deti. Zomrel v rodnom Podbieli. 
Štefan Chajdiak sa po vojne stal 
občanom Kanady a tým sa vzdal 
navždy svojej vlasti. Spolu s pod-
bielanskými mladíkmi, pôsobili v 
1. československej samostatnej 
obrnenej brigáde aj verejnosti 
známe osobnosti. Čech Jan Kubiš 

a Slovák Jozef Gabčík z Poluvsia 
pri Žiline. Tí prišli s nimi z Fran-
cúzska a v Anglicku boli vybratí 
do známej bojovej akcie „Antro-
poid“, ktorej úlohou bolo zavraž-
denie zastupujúceho ríšskeho 
protektora Reinharda Heydricha.
To sa im aj 27. mája 1942 podari-
lo uskutočniť. Táto akcia mala za 
následok vypálenie obcí Lidice a 
Ležáky v Českej republike.  
 Ján Kanderka pri pre-
sune Francúzskej cudzineckej 

légie na sever Francúzska bol 
zaradený do francúzskej motori-
zovanej guľometnej jednotky. Pri 
nemeckom útoku, jeho transpor-
tér zhorel a on padol do zajatia. 
Nikdy viac sa nestretol so svojimi 
priateľmi z rodného Podbiela. Bol 
internovaný do zajateckého tábo-
ra v Nemecku, pravdepodobne v 
Bavorsku. Francúzskych zajatcov 
prideľovali na poľnohospodárske 
práce ku gazdom. Táto práca mu 
pripomínala život vo svojom rodis-
ku. Pri prácach na nemeckých po-
liach stretol aj bývalých poľských 
študentov a Slovákov, ktorí do 
Nemecka chodili na sezónne prá-
ce. Keď skončili jesenné práce 
a Slováci sa vracali domov, po-
darilo sa dostať na Slovensko  i  
mladému  vojakovi,  legionárovi. 
Po príchode do rodného Pod-
biela nastala obrovská radosť v 
rodine bývalého podbielanského 
starostu Jozefa Kanderku. Bol to 
ozajstný návrat strateného syna. 
Ich radosť však netrvala dlho. 
Nezvestný podbielanský mladík 
bol po roku povolaný na základ-
nú vojenskú službu. V tom čase 
Slovenská republika bola vo 
vojnovom stave so Sovietskym 
zväzom. Spolu s nemeckými voj-
skami Wehrmachtu sa Slovenská 
armáda i armády Talianska, Ma-
ďarska, Rumunska, Chorvátska a 
Fínska zúčastňovali veľkej bojo-
vej akcie s názvom „Barbarossa“. 
Na východnom fronte na území 
Sovietskeho zväzu pôsobili od 21. 

júna 1941 jednotky Slovenskej ar-
mády zaradené do dvoch divízií. 
Jedna s názvom „Rýchla divízia“ 
a druhá „Zabezpečovacia divízia“, 
ktorú velenie Slovenskej armády 
neskôr stiahlo z územia Soviet-
skeho zväzu a bola prevelená 
do Talianska. V týchto divíziach 
pôsobili viacerí vojaci z Podbiela, 
napr. Štefan Ďubjak, ktorý neskôr 
zahynul v nemeckom koncentrač-
nom tábore, Jozef Turčák, Jozef 
Ďubjak, Ľudovít Mores a iní. 
 Rýchla divízia Sloven-
skej armády počas svojej existen-
cie dokázala vo víťaznom ťažení 
prekonať obrovské vzdialenosti 
územia Ukrajiny. Slovenskí vojaci 
sa dostali až na brehy Azovské-
ho mora. Prieskumníci, spojári a 
ženisti dokonca až ku končiarom 
Kaukazu, prípadne k ruinám Sta-
lingradu. Vo velení sa vystriedalo 
niekoľko skúsených slovenských 
veliteľov, ako napr. minister obra-
ny SR generál Ferdinand Čatloš 
(zomrel v roku 1972 - Martin), 
generál Augustín Malár (zom-
rel v nemeckom koncentračnom 
tábore Sachsenhausen 1945), 
generál Jozef Turanec (zomrel 
vo väzení v Leopoldove - 1957), 
generál Štefan Jurech (zomrel v 
koncentračnom tábore Flossen-
burg 1945) a generál Karol Pekník 
(zomrel v SNP 1944 - Pohronský 
Bukovec). V tom čase sa stále v 
sovietskych zajateckých tábo-
roch nachádzali československí 
vojaci. Na základe dohody medzi 
vrchným veliteľstvom Sovietske-
ho zväzu a vrchným Českoslo-
venským veliteľstvom zo dňa 21. 
septembra 1941 bolo umožnené 
formovať nové bojové jednot-
ky československých branných 
síl. Základ tvorilo 93 bývalých 

príslušníkov legiónu z Poľska, in-
ternovaných v priuralskom meste 
Buzuluk, ktorým velil pplk. Ludvik 
Svoboda. Staral sa, aby vypátral 
v zajateckých táboroch Čechov a 
Slovákov, vyhľadával zbehov zo 

Slovenskej armády a podarilo sa 
mu získať pre budovanie vojen-
ských jednotiek aj v Sovietskom 
zväze žijúcich tzv. volyňských Če-
chov. Výsledkom jeho úsilia bolo 
vzniknutie v apríli 1944 1. česko-
slovenského armádneho zboru. 
Slovákov bola asi jedna pätina. 
Medzi nimi bol aj podbielanský 
občan Ing. Ondrej Krížo, ktorý 
pôsobil v blízkosti pplk. Svobodu. 
Veľa Slovákov však bolo zarade-
ných v paradesantnej brigáde. 
Príslušníci zboru sa zúčastnili bo-
jov na Ukrajine, najväčšie straty 
utrpeli v Karpatsko – duklianskej 
operácii, ale aj pri oslobodzovaní 
Liptovského Mikuláša. 
 Ján Kanderka, vojak 
Slovenskej armády, bol prelože-
ný bližšie k postupujúcej fronto-
vej línii na Východné Slovensko. 
Slovenskí vojaci v obci Kalinovo 
strážili určené pozície. Služba v 
tomto teréne bola nebezpečná, 
pretože celá oblasť Duklianskeho 
priesmyku a jeho okolia bola za-
mínovaná. Dňa 18. augusta 1944 
pri návrate zo strážených pozícií 
explodovala mína a Ján Kander-
ka bol smrteľne zranený. Jeho te-
lesné pozostatky boli prevezené 
na cintorín do Medzilaboriec, kde 
bol s vojenskými poctami pocho-
vaný. 
 Ján Kanderka vo svo-
jom krátkom živote sa dostal do 
zložitých životných situácii. Jeho 
cieľom nebolo presadzovanie 
nejakých filozofií, prípadne po-
litických riešení. Vážil si svojich 
priateľov a jeho dobrodružná po-
vaha ho vzdialila od vplyvu rodi-
čov. Zaviedla ho ďaleko od svojho 
rodného Podbiela. Tento odvážny 
mladík hovoriaci niekoľkými jazyk-
mi mohol byť oporou svojho otca 

v starobe. Jeho životná 
cesta mu to neumožni-
la. V snahe nebojovať 
sa stal  vojakom viace-
rých armád, na rôznych 
stranách bojových línií. 
Vo vojnách ľudský život 
nemá žiadnu cenu. V 
rodine však jediný žijúci 
syn zanechal nenahra-
diteľné miesto. Vojaci vo 
vojnových časoch si veľa 
vytrpia a musia strádať. 
Pri živote ich drží túžba 
po domove. Nie každé-
mu je návrat k rodine 
umožnený. O ich osude 

rozhodujú neznámi ľudia. Mená 
veliteľov sú zaznamenávané v 
historických materiáloch, mená 
vojakov zostávajú len v spomien-
kach rodiny, priateľov a rodákov.
 
                                      Text a foto  JTP

Významní podbielanskí rodáci
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Poďakovanie 
	 Dňa	8.12.2009	sa	v	Základnej	škole	v	Podbieli	konala	bese-
da	o	práci	polície,	ktorú	pre	žiakov	školy	zorganizoval	p.Juraj	Matúch.	
Žiaci	sa	veľmi	zaujímavou	formou	dozvedeli	mnohé	informácie	najmä	o	
práci	dopravnej	polície	a	o	tom,	ako	sa	má	správať	na	cestách	chodec	
a	bicyklista.	Rozhovor	bol	vhodne	dopĺňaný	ukážkami	pomôcok,	ktoré	
policajti	pri	svojej	práci	používajú.		Za	túto	dobre	zorganizovanú	akciu	
sa	chcem	v	mene	žiakov	a	zamestnancov	školy	ešte	raz	poďakovať	PZ	
a	najmä	p.Jurajovi	Matúchovi.                            
                                                                        Text a foto: Riaditeľka ZŠ s MŠ Podbiel 

	 Dňa	 12.11.2009	 sme	 do	 MŠ	 pozvali	 prvákov	 a	 pani	
učiteľku	zo	ZŠ,	aby	strávili	s	nami	zaujímavé	dopoludnie.	Tento	
deň	nás	totiž	navštívil	pán	Cvoliga	z	
Námestova	so	svojimi	vernými	spo-
ločníkmi	java	bábkami	a	psíkom	Ku-
bom.	Neprišiel	nám	zahrať	 len	také	
obyčajné	 divadlo.	 Ukázal	 deťom,	
aká	náročná	 je	práca	s	 týmito	báb-
kami.	Potom	si	mohli	deti	vlastnoru-
čne	vyskúšať,	ako	sa	s	nimi	pracuje.	
Veľmi	ich	to	zaujalo	a	po	vyskúšaní	
manipulácie	 s	 bábkami	 prišli	 na	 to,	
že	to	vôbec	nie	je	také	jednoduché,	
ako	sa	zdá.	Potešil	ich	aj	psík	Kubo,	
ktorý	svojho	pána	poslúchal	na	slo-
vo	a	preto	si	ho	deti,	ktoré	sa	nebáli,	
mohli	aj	pohladiť.
	 Za	toto	krásne	dopoludnie	
patrí	 poďakovanie	 p.	 JUDr.	 Slavo-
mírovi	 Bachyncovi,	 ktorý	 ho	 nielen		
zorganizoval	ale	aj	sponzoroval.

                        
 Text a foto: Silvia Lukáčiková, riaditeľka MŠ

Stretnutie
s java bábkami v MŠ 

Byť dôstojným prijať Krista 

	 „Sláva	Bohu	na	výsostiach	a	na	
zemi	pokoj	ľuďom	dobrej	vôle.“	(Lk	2,	14)
Túto	pieseň	spieva	anjelský	zbor	na	zemi	
Bohu,	 ktorý	 sa	 stal	 človekom,	 dieťatku	
Kristovi	 pri	 jeho	 narodení.	 Krátky	 spev,	
ale	má	v	sebe	hlboký	a	mnohovravný	vý-
znam.	V	týchto	slovách	je	nám	otvorené	
celé	tajomstvo	Božieho	Syna,	ktorý	prišiel	
spasiť	svet.	A	podľa	slov	evanjelia	toto	ta-
jomstvo	prekvapilo	aj	každé	anjelské	stvo-
renie.	Vieme,	že	keď	sa	Ježiš	narodil,	bola	
noc	a	svet	spal	v	svojom	hriechu.	Bohu-
žiaľ	tento	hriešny	spánok	uspáva	človeka	
aj	teraz.	Málokto	z	ľudí	bol	dôstojný	prísť	
v	túto	noc	a	pokloniť	sa	novonarodenému	
Kristovi.	 Boli	 to	 len	 pastieri,	 jednoduchí,	
prostí	 ľudia,	 ktorí	 mali	 slávne	 zjavenie	
anjelov,	ktorí	im	oznámili	narodenie	Spa-
siteľa	sveta.	O	tom	píše	evanjelista,	keď	
zaznamenáva	 reč	 anjela,	 ktorý	 povedal	
pastierom:	 „Dnes	 sa	 vám	 v	 Dávidovom	
meste	narodil	Spasiteľ,	Kristus	Pán.“	(Lk	
2,	11)	A	tí	istí	pastieri	mali	možnosť	počuť	
nádhernú	 pieseň,	 ktorá	 sa	 dnes	 spieva	
vo	všetkých	Božích	chrámoch.	Aj	my	sme	
sa	spojili	s	našimi	bratmi	vo	viere	po	ce-
lom	svete,	keď	sme	dnes	spievali:	„Sláva	
Bohu	na	výsostiach.“	(Lk	2,14)
	 Oslavujeme	 narodenie	 Kráľa	
Kráľov.	 S	 ním	 oslavujeme	 aj	 narodenie	
nás	 samých,	 narodenie	 druhej	 šance,	
podanie	 pomocnej	 ruky.	Dnešný	 deň	 by	
sme	 mohli	 nazvať	 aj	 veľkým	 sviatkom	
lásky.	To,	 čo	 sa	 stalo,	 sa	 nedá	 vysvetliť	
rozumom.	Je	to	niečo,	čo	sa	dá	pochopiť	
jedine	 srdcom.	 Toto	 musíme	 prijať	 srd-
com,	aby	sme	to	mohli	dávať	ďalej.	A	to	je	

aj	posolstvo	Vianoc.	Prijať	a	odovzdať	
Božiu	 lásku.	Je	to	potrebné	viac	ako	
kedykoľvek	predtým.	Ľudia	dnešných	
čias	sú	doslova	hladný	po	láske.	Hľa-
dajú	 ju,	 no	 často	 nesprávnym	 sme-
rom.	My	sme	pozvaný	k	 láske,	ktorá	
niečo	 stojí,	 ale	 prináša	 odpustenie,	
prináša	pokoj,	prináša	život	–	život	nie	
hocijaký,	život	večný.	
	 V	tieto	dni	môžeme	priniesť	
svoje	 dary	 narodenému	 Kristovi.	
Ale	 aký	 dar	môžeme	 dať	 Bohu?	Čo	
my,	 bohatí	 na	 svoje	 hriechy	 naozaj	
máme?	 Áno,	 každý	 z	 nás	 je	 bohatý	
na	 hriechy,	 a	 nie	 na	 skutky	 lásky	 a	
milosrdenstva.	 Ale	 nepozerajúc	 na	
to,	 každý	 z	 nás	môže	 priniesť	 Bohu	
a	znamená	to,	že	aj	každému,	kto	je	
vedľa	nás,	svoju	lásku	a	teplo	svojho	
srdca.	To	sa	týka	nielen	našich	rodín,	
to	sa	vzťahuje	na	všetkých	tých	ľudí,	
ktorí	s	nami	pracujú,	žijú	vedľa,	alebo	
náhodne	 ich	 stretávame.	 V	 tieto	 dni	
musíme	urobiť	všetko	pre	 to,	aby	sa	
každému	človeku	dalo	žiť	šťastnejšie.	
Keď	 budeme	 podľa	 toho	 konať,	 tak	
máme	nádej,	 že	 Ježiš	Kristus,	 naro-
dený	pre	našu	spásu,	nezostane	bez	
našich	darčekov.
	 Prajem	 všetkým	 požehna-
né,	 radostné	 a	 milostiplné	 vianočné	
sviatky	 prežité	 v	 kruhu	 svojich	 blíz-
kych	 vo	 svojich	 rodinách	 a	 v	 láske	
živých	jasieľ	božieho	dieťaťa	narode-
ného	v	našich	srdciach.
																																																													
									Váš duchovný otec farnosti Jozef Vaľko

	 Riaditeľstvo	ZŠ	s	MŠ		oznamuje	ro-
dičom	žiakov	ZŠ,	že	v	súlade	s	POP	vydaný-
mi	MŠ	SR	na	rok	2009/2010	sa		určuje	obdo-
bie	školských	prázdnin	nasledovne	:				
								

Vianočné - 23.12.2009- 8. 1.2010
vyučovanie	sa	začína		11.1.2010 /pondelok/

Polročné - 1.2. 2010
vyučovanie	sa	začína		2.2.2010 /utorok/

Jarné – od 22.2. do 26.2.2010

Veľkonočné - 1.4. - 6.4.2010

				Zápis do 1. ročníka ZŠ	sa	bude	ko-
nať	v	čase	od	15.1. - do 15.2. 2010.

	 Počas	vianočných	prázdnin	nebude	
v	prevádzke	ani	materská	škola.	
	 V	 čase	 ďalších	 školských	 prázdnin	
sa	 o	 prevádzke	 škôlky	 rozhodne	 podľa	 zá-
ujmu	rodičov	(prihlásiť	by	sa	malo	aspoň	15	
detí,	 aby	 mohla	 byť	 materská	 škola	 v	 čase	
prázdnin	otvorená).

                                                                    Mgr. B.Kontrová
	

Oznam pre rodičov 
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	 V prvej časti sme sa venovali 
vzniku manželského prsteňa. Dôsledok 
vývoja je jeho kruhový tvar ako symbol 
nekonečnosti. Kruh nemá začiatok ani 
koniec.
 Počas storočí sa stabilizovalo 
umiestnenie prsteňa na ruke. Aj materiál 
prsteňa mal svoju históriu diktovanú skôr 
účelnosťou.  Umiestnenie na prstenníku 
ľavej ruky pochádza od pohanov. Grécki 
a potom rímski anatómovia verili, že jed-
na cieva a nerv vedú priamo od srdca k 
tretiemu prstu, ktorý je teraz pomenovaný 
ako prstenník. Lekári staroveku tento prst 
považovali za liečivý, pretože verili, že 
zmiešaniny, ktoré týmto prstom miešali, 
keďže je spojený priamo so srdcom, hneď 
odhalí škodlivé substancie. Je to prirod-
zené, že vznikla snaha použiť tento prst 
aj v „srdcových záležitostiach“. Neskôr 
sa samozrejme ukázala predstava o pria-
mom spojení srdca a tretieho prsta ľavej 
ruky ako falošná, ale k noseniu prsteňa sa 
používal ďalej. 
 Aj iné pragmatické úvahy upred-
nostnili prstenník ľavej ruky, pretože pra-
covne nie je táto ruka tak zaťažovaná. 
Pohyby susedných prstov prstenníka 
sa málo odlišujú, tým je poloha prsteňa 
stabilnejšia. Teraz sa pri oltári prsteň na-
vlieka priamo na prstenník, v 16. storočí 

sa odovzdával prsteň takým spôsobom, 
že sa najprv dotkol palca so slovami „V 
mene Otca“, potom ukazováka so slo-
vami „i Syna“ a prostredníka so slovami 
„a Ducha Svätého“. Na prstenník sa na-
stokol so slovom „Amen“. Tým sa pova-
žovalo manželstvo za uzavreté. Prstene 
sa vyhotovovali  zo zlata. Zlato je však 
relatívne mäkké, preto sa pridávali legu-    
júce prísady, ktoré učinili zlato tvrdším, 
ale ho zároveň zafarbovali do biela 
– striebro, paládium alebo platina. Červe-
né zlato vzniklo pridaním medi. Množstvo 
obsiahnutého zlata sa udáva v % alebo v 
karátoch. Použitie striebra je eliminované 
na minimum tiež z dôvodu mäkkosti tohto 
kovu. K výrobe prsteňov sa používa zliati-
na označená ako 585 alebo 750. Prvá má 
obsah zlata 58,5 % (14 karátov), druhá 
má obsah zlata 75 % (18 karátov). Ob-
rúčky je najlepšie nechať si urobiť na ob-
jednávku. Na vnútornú stranu sa gravíruje 
meno a dátum sobáša. Vonkajšia strana 
sa gravíruje, alebo sa kombinujú na  nej 
farby zlata podľa priania. Na želanie sa 
prsteň osádza briliantom jedným väčším 
alebo väčším množstvom menších. Cena 
samozrejme narastá úmerne s veľkosťou 
a množstvom briliantov. Rozdiel medzi   
diamantom a briliantom spočíva v tom, že 
briliant je opracovaný surový diamant ob-

Manželstvo uzatvorili
03.10.2009 Monika Špiláková a 
Slavomír Nábočík
21.11.2009 Zuzana Kovalčíková a 
Marek Hucík

Odprevadili sme na 
poslednej ceste
22.10.2009 Peter Turčák
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II. časť

sahujúci minimálne 58 facetiek, t.j. opra-
covaných malých plôch, ktoré vytvárajú 
svetelné efekty. 
 Mne už nakoniec neostáva nič 
iného, ako zaželať „Všetko najlepšie“ tým, 
ktorí si práve vymenili manželské prstene 
a pobozkali sa. 

Označenie       Podiel zlata        Karáty
Zlato 333 33,3 %              8
Zlato 585 58,5 %          14
Zlato 750 75,0 %          18
Zlato 999 99,9 %          24

                                           
                                                   Zdroj internet
                      							Preklad z nemčiny, krátené 
                                                                   Milan Krupa

D e ň   d ô c h o d c o v

generácie.  Ani tento rok nebol výnimkou. 
Väčšina dôchodcov prijala pozvanie sta-
rostu obce a v kultúrno-športovej hale si 
vypočuli na úvod jeho príhovor.  Na stret-
nutie prišli aj pozvaní hostia – náš du-
chovný správca farnosti  Mgr.Vaľko a sta-
rosta mesta Trstená Ing.J.Ďubjak. Aj oni 
niekoľkými slovami všetkým dôchodcom 
poďakovali a popriali im, aby mohli aj na-

ďalej rozdávať svoje životné skúsenosti, 
múdrosť a dobré rady. Za výnimočné zá-
sluhy najmä v oblasti športu starosta obce 
ocenil  p.L.Loffajovú a p.O.Krafského. Na-
sledoval bohatý kultúrny program, ktorý 
pripravili deti z materskej a základnej ško-
ly, vystriedal  ich  so svojím vystúpením 
detský folklórny súbor  Podbielan. Veľký 
úspech mala aj scénka, ktorú pripravili 
členky miestnej organizácie ČK. Pouká-
zala na spolunažívanie viacerých generá-

cií a na mnohých ústach vyčarila úsmev 
a možno aj zamyslenie. Program ukonči-
la spevácka skupina Senková piesňami,  
ktoré si s chuťou zaspievala celá hala. Na-
sledovala zábava pri občerstvení, hudbe, 
tanci a príjemných rozhovoroch.  Želáme 
si, aby sme sa aj naďalej takto stretávali 
v zdraví, šťastí, pohode, ktorú vytvoríme 
vzájomnou úctou a pochopením  počas 
celého roka.
                                       Text a foto: Mgr.Kontrová

	

pokračovanie z úvodnej strany
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	 Pri príležitosti obnovenia svojej 
činnosti pripravil DFS PODBIELAN dňa 21. 
novembra 2009 – t.j. na Katarínsku sobotu 
kultúrnu akciu „Folklórny večer“. 
      V tento večer mládež z folklórneho sú-
boru predstavila nové 
programové pásma, 
ktoré nacvičila počas 
druhého roku činnosti 
súboru. Medzi pozva-
nými hosťami boli FS 
SKORUŠINA z Lies-
ku,  ľudová hudba 
Murinovcov,   ľudová 
hudba Bebejovcov a  
spevácka  skupina  
Senková.
     Folklórny večer 
otvorila spevácka skupina Senková a po nej 
konferenciérka večera Henrieta Magerčáko-
vá uviedla prvý párový tanec starších dievčat 
a chlapcov  „Stavanie májov“.       

     Ako sa hrali  malé dievčatká na polikýmich  
mamky hrabali seno, to predstavili najmladšie 
dievčatká a chlapci v pásme „Na poli“. Po vy-
stúpení ľudovej hudby Murinovcov   mali 
možnosť diváci vidieť  tanec v podaní 
starších dievčat a chlapcov pochádzajú-
ci z hornooravskej  dediny Brezovica. 
      Skôr narodení si mohli zaspomínať, 
ako sa predávalo na jarmoku plátno, a to 
pri vystúpení mladších dievčat v pásme  
„Na rýnku“. Po nich  vo svojom vstupe 
zahral  ďalší hosť - ľudová hudba súro-
dencov Bebejovcov. 
      Staršie dievčatá zatancovali tanec 
„Hron“ a po nich sa predviedli mlad-
ší chlapci  s novonacvičeným tancom  
„Zbojník“.  Divákom  zahrala vo svojom vstu-
pe aj ľudová hudba pri FS ORAVAN, ktorej 
primášom je Peter Pakos. 
       V priebehu večera videli diváci premiéru 

Folklórny večer DFS PODBIELAN 
tancov a pásiem mladších detí zo súboru - či 
už „Rínok“, „Na poli“, „Zbojník“. 
      Staršie dievčatá a chlapci si  nacvičili na 
tento večer tanec zo susedného kraja - „Lip-
tov“ .

Zatancovať „ Šikovnú“ a pritom spievať, to 
Vám veru nie je tak celkom jednoduché. Ako 
to zvládla mládež z nášho súboru? Veľmi milo 
nás prekvapili, za čo získali náležitý potlesk 

aj od publika.         
       Na záver progra-
mu nám predviedol 
svoje umelecké vys-
túpenie FS SKO-
RUŠINA  z Liesku, 
ktorý pracuje pod 
vedením Róberta a 
Gabriely Vavrekov-
cov. Vedúci Róbert 
Vavrek na úvod vys-
túpenia podal krátku 
informáciu o činnos-
ti a aj o histórii  FS 
SKORUŠINA.  Vo svojom pásme 

nám predstavili goralskú muziku, spevy a 
tance v nádherných goralských krojoch.
      Boli sme milo prekvapení hojnou účas-

ťou divákov. Veríme, že nám diváci prepáčia 
malé, či väčšie chybičky, ktoré sa vyskytli, a 
že nás prídu podporiť svojou účasťou aj na-
budúce.

     Pre deti účinku-
júce v našom súbore 
bolo aj toto vystúpe-
nie veľmi motivačné. 
						
      Na záver celé-
ho programu  prišlo 
poďakovanie všet-
kým našim účinkujú-
cim, tým, ktorí deti z 
nášho súboru  nacvi-

čovali - Martinke Orčíkovej, Paľovi Tmákovi, 
Braňovi Brunčákovi, Paľovi Jurinovi, Mirke 
Mikulášikovej a Julke Paľovej. Veľké poďa-
kovanie patrí Ľudke Lorincovej, ktorá sprevá-
dza deti na harmonike a zároveň hrá na base 

v našej novovytvorenej 
ľudovej hudbe. Po-
ďakovanie patrí našej 
primáške - huslistke 
Lucii Dreveniakovej, 
ktorá vedie aj nácvik 
našich mladých hus-
listiek,   bratom Peťovi, 
Michalovi a Martinovi 
Murinovcom, ktorí hra-
li s našou hudbou na 
našich vystúpeniach, 
muzikantom Jakubovi 

Šiškovi, Lukášovi Kahanovi, Peťovi Pilarčíko-
vi, Peťovi Pakosovi, Adamovi Šiškovi a Mare-
kovi Strežovi. 
 Poďakovanie patrí  aj Ing. Jozefovi 

Ďubjakovi, ktorý sprostredkoval,  aby súbor 
PODBIELAN pracoval pod Centrom voľné-
ho času v Trstenej, prostredníctvom ktorého 
získava  finančné prostriedky, Obci  Podbiel 

a starostovi obce JUDr. Jozefovi Domiňá-
kovi za zabezpečenie nového šatu nášho 
javiska -  novej opony a parkiet na javis-
ku, sponzorom akcie PPD Nižná, Pavlovi 
Vojtekovi a ďalej hlavnému sponzorovi na 
nákup krojov – Spolumajiteľstvu bývalých 
urbarialistov obce Podbiel,  pani Vilme 
Mikulášikovej za tortu pre účinkujúcich, 
Brigite Klimekovej a Vlaste Bartošovej za 
pripravenie občerstvenia pre účinkujúcich 
a hostí.   A samozrejme všetkým, ktorí  nás 
svojou účasťou podporili. 
																																

																																Text: Ing. Iveta Kanderková 
                                           Foto:  Turčák                    
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CYKLOTURISTICKÝ KLUB PODBIEL

	 Blíži	sa	koniec	roka	2009	a	my	mô-
žeme	bilancovať	 tento	 rok,	porovnať	ho	s	mi-
nulým	 rokom,	keďže	sú	už	 tomu	dva	 roky	od	
založenia	CTK	Podbiel.	
	 V	 tomto	 roku	 sme	 po	 prvýkrát	
absolvovali	 zimné	 turistické	 prechody	 a	
lyžiarske	 prechody	 na	 bežkách.	 Takto	
sme	 mohli	 spoznať	 krásy	 zasneženej	 a	
zamrznutej	 prírody,	 prešli	 sme	 miesta,	
ktoré	sme	spoznávali	z	bicyklov.	No	zima	
a	snehová	perina	urobí	svoje.		Sneh	zme-
ní	úplne	prírodu	a	na	týchto	úsekoch	sme	
sa	cítili,	ako	keby	sme	tam	nikdy	neboli.
	 Potom	prišla	jar	a	my	sme	moh-
li	povyťahovať	svoje	bicykle	a	vydať	sa	na	
nové	 dobrodružstvá,	 spoznávať	 ďalšie	 a	
ďalšie	 miesta,	 či	 už	 na	 Orave	 alebo	 na	
okolí.	Tento	rok	sme	po	prvý	krát	zavítali	aj	do	
Rakúska	a	na	Moravu	ku	Vranovskej	priehra-
de,	kde	sme	jazdili	štyri	dni	a	spoznávali	okolie,	
hrady	a	zámky.	V	budúcom	roku	by	sme	opäť	
chceli	navštíviť	nejaký	ďalší	krásny	kraj.
	 Každý	rok	už	tradične	organizujeme	
preteky	 (časovku	 a	 jazdu	 zručnosti)	 na	 bicy-
kloch,	 okružnú	 jazdu	na	 starých	bicykloch	po	
dedine	a	preteky	na	kolieskových	korčuliach.
	 Snažíme	sa	aj	na	okolí	niečo	vybu-
dovať,	 niečo	 obnoviť,	 alebo	 vylepšiť.	 Minulý	
rok	 sa	nám	podarilo	 vybudovať	 stôl	 a	 lavičky	
na	Červenej	skale,	ktoré	slúžia	hlavne	nám,	ale	
aj	turistom,	ktorí	sa	prišli	pozrieť	na	Podbiel	z	
vtáčej	perspektívy.	Tento	 rok	sa	nám	podarilo	
vyčistiť	 a	 vyznačiť	 novými	 značkami	 hornú	 a	
najdlhšiu	 trasu	 Podbielanskou	 Magurou.	 Na	
Petrovke	 sa	 nám	 podarilo	 vybudovať	 veľký	
stôl,	lavičky	a	všetko	sme	prikryli	vysokým	
prístreškom.	 Vyčistili	 sme	 okolie,	 vybudo-
vali	nové	ohnisko,	takže	vo	februári,	keď	sa	
stretneme	 pri	 vatre	 prechodu	 Podbielan-
skou	Magurou,	bude	si	môcť	každý	vyložiť	
svoje	dobroty	na	stôl,	oddýchnuť	si,	niečo	
si	opiecť	a	zohriať	sa	pri	ohníku.		
	 Na	 naše	 žlté	 dresy	 sme	 si	 na-
striekali	 logo	 CTK	 Podbiel,	 vďaka	 ktorým	
šírime	reklamu	o	športe	v	Podbieli	a	vďaka	
ktorým	 je	 náš	 klub	 známy	 už	 v	 širokom	
okolí.	 Najnovšie	 náš	 klub	 budeme	 repre-
zentovať	aj	novými	šatkami	s	 logom	CTK	
Podbiel,	ktoré	nám	budú	slúžiť	v	chladnej-
ších	 mesiacoch	 pod	 prilbou,	 na	 letných	
turistických	akciách,	ale	aj	na	zimných	be-
žeckých	prechodoch.
	 Snažíme	sa	k	sebe	prilákať	čo	naj-
viac	mladých	 ľudí,	 aby	 tak	 zabudli	 na	 každo-
denné	 starosti,	 aby	 sme	 ich	 vytiahli	 od	 počí-
tačov	 a	 televíznych	 obrazoviek.	 Veď	 naživo	
vidieť	všetky	tie	krásy	prírody	nenahradí	žiaden	
počítač	 alebo	 počítačová	 hra.	 A	 popritom	 si	
utužujeme	svoje	zdravie	a	zvyšujeme	svoju	
kondíciu.	Od	posledného	vydania	novín	sa	
nám	podarilo	absolvovať	ešte	niekoľko	ak-
cií,	aj	napriek	tomu,	že	počasie	túto	jeseň	
nebolo	vôbec	priaznivé.
	 Dňa	27.septembra	2009	sme	sa	
ráno	vydali	na	trať	cez	Oravice	na	Skoruši-
nu.	Počasie	bolo	nádherné,	zo	Skorušiny	z	
vyhliadkovej	veže	sa	nám	naskytol	nádher-
ný	pohľad	do	 širokého	okolia.	Potom	nás	
už	čakalo	iba	klesanie	hrebeňom	v	nádher-
nom	horskom	prostredí	ponad	Brezovicu	a	
Tvrdošín	 až	 na	Prasatín.	Počas	 túry	 sme	
nachádzali	 hríby	 a	 chutné	 lesné	 plody,	 ktoré	

Choč.	 Naša	 trasa	 viedla	 od	 Jasenovej	 cez	
stúpanie	lesom	až	na	lúku	pod	Chočom.	Počas	
stúpania	sme	obdivovali	okolité	panorámy	Veľ-

kej	a	Malej	Fatry.	Na	lúke	sme	sa	občers-
tvili	a	vydali	sa	na	záverečné	stúpanie	ko-
sodrevinou	až	na	samotný	vrchol.	Počas	
stúpania	 sme	 stretali	 veľa	 turistov,	 ktorí	
boli	taktiež	očarení	nádherným	výhľadom.	
Na	 vrchole	 sme	 sa	 nemohli	 vynadívať,	
aké	 je	 to	naše	Slovensko	nádherné.	Ani	
dolu	sa	nám	odtiaľ	nechcelo.	No	nakoniec	
sme	predsa	len	museli	zostúpiť	do	Valas-
kej	Dubovej,	kde	nás	už	čakal	autobus.
	 	 Dňa	 5.decembra	 2009	
sme	 zorganizovali	 brigádu	 na	 Petrovke,	
kde	sme	si	vytýčili	postaviť	veľký	stôl,	la-
vičky	a	prístrešok.	No	deň	predtým	sme	

museli	 vyviesť	 stavebný	 materiál	 do	 Magury,	

čo	 bolo	 veľmi	 náročné,	 lebo	 sa	 išlo	 až	 večer	
potme.	Preto	chcem	poďakovať	šoférom	
Paľovi	a	Zdenovi	a	ďalším	členom,	ktorí	
neváhali	a	odhodlali	sa	vyviesť	materiál	
ešte	v	ten	večer,	aby	sme	na	druhý	deň	
mali	viac	času	na	prístrešok.	Keďže	deň	
je	už	v	tomto	období	veľmi	krátky,	museli	
sme	si	privstať	a	zavčasu	 ráno	vyraziť.	
Čakalo	 nás	 veľa	 práce,	 no	 keďže	 nás	
bolo	desať,	prácu	sme	si	dobre	rozdelili.	
Popálili	 sme	kopy	konárov	zo	smrekov,	
vyčistili	okolie,	pripravili	veľkú	kopu	dreva	
na	opekanie	a	postavili	prístrešok,	ktorý	
som	spomínal	na	začiatku	článku	a	ktorý	
bude	 slúžiť	 všetkým,	 ktorých	 v	Magure	
zastihne	 nepriaznivé	 počasie.	 Keďže	
toho	bolo	veľa,	posledné	časti	prístrešku	
sme	montovali	už	potme.	Večer	sme	sa	

ešte	všetci	stretli	a	spomínali	sme	pri	pozera-
ní	DVD	na	krásne	chvíle,	ktoré	sme	prežili	na	
cykloturistickej	akcii	na	Morave	na	Vranovskej	
priehrade.	O	týždeň	neskôr	sme	ešte	dobudo-
vali	prístrešok,	nové	ohnisko	a	lavičky.
	 Poslednými	 akciami	 v	 tomto	 roku	

budú	dňa	26.decembra	Štefanský	výstup	
na	Ťatliakovu	chatu,	ktorý	prechádza	krás-
nou	scenériou	Západných	Tatier.	Hneď	na	
druhý	deň	nás	čaká	členská	schôdza,	na	
ktorú	pozývame	všetkých	členov	cyklotu-
ristického	klubu	Podbiel.	
	 Chcem	 ešte	 poďakovať	 Obecnému	
úradu	 za	 schválenie	 príspevku	 pre	 klub	
z	rozpočtu	obce	na	rok	2009	a	všetkým,	
ktorí	prispeli	svojími	2%	z	dane	na	chod	
nášho	klubu.
Viac	info	na	www	stránke:
www.podbiel sk/cyklo-uvod.php 

                          Text a foto Ľ. Franko, predseda klubu

nás	osviežili.	Odtiaľto	sme	sa	zjazdom	dostali	
až	na	cestu	ku	mlynu	pred	Podbielom,	ktorou	
sme	sa	vrátili	späť	do	Podbiela.		

	 O	 týždeň	 4.októbra	 2009	 sme	 sa	
vydali	 opačným	 smerom	 a	 to	 cez	
Oravskú	priehradu	smerom	na	vy-
sielač	 Magurka.	 Opäť	 nás	 čakalo	
nádherné	 počasie	 a	 počas	 stúpa-
nia	 na	 Magurku	 sa	 nám	 naskytol	
výnimočný	pohľad	na	celú	Oravskú	
priehradu,	ktorá	svojím	korytom	za-
sahuje	až	do	Poľska.	Stúpanie	bolo	
náročnejšie,	no	po	dobre	upravenej	
asfaltovej	 ceste	 sme	ani	 nevedeli,	
ako	sme	sa	ocitli	pred	vysielačom.	
Tu	sme	si	oddýchli	a	späť	sme	sa	
vracali	 v	 dvoch	 skupinkách.	 Prvá	
skupinka	mala	 za	 cieľ	 zdolať	 ešte	
vrchol	Budína,	zo	Šubovky	zbehnúť	
na	Petrovku	a	po	ceste	do	Podbie-
la.	Druhá	skupinka	sa	rozhodla	zbehnúť	do	do-

liny	a	napojiť	sa	na	asfaltovú	cestu,	ktorá	vedie	
zo	Zemianskej	Dediny	do	Podbiela.
	 Potom	 nasledovalo	 nepriaznivé	 po-
časie	a	na	ďalšiu	akciu	sme	sa	dostali	až	22.no-
vembra	2009.	Ale	stálo	to	za	to.	Naším	cieľom	
bol	majestátny	vrchol	Chočských	vrchov,	Veľký	

Prechádzanie cyklistov ponad Studenú dolinu                 

Členovia CTK Podbiel pod vysielačom Magurka                

Na vrchole Veľkého Choča (1607 m n. m)                

Budovatelia prístrešku, lavičiek a stola na Petrovke                
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Tabuľka II. trieda „DOSPELÝCH“

1. Habovka 11 7 1 3 27:14 22
2. Rabča 11 7 1 3 28:16 22
3. Zákamenné 11 6 3 2 22:18 21
4. Dlhá 11 5 3 3 28:15 18
5. Bziny 11 5 1 5 25:19 16
6. Liesek 11 4 4 3 22:26 16
7. Or. Lesná 11 4 2 5 21:28 14
8. Hruštín 11 3 4 4 15:20 13
9. Párnica 11 4 1 6 19:26 13

10. Or.Polhora 11 3 2 6 16:15 11
11. Leštiny 11 3 1 7 17:25 10
12. Podbiel 11 1 5 5 17:35 8

Futbal

1.kolo Podbiel - Or.Polhora         2:3
2.kolo Bziny - Podbiel         4:0
3.kolo Podbiel - Leštiny        3:1
4.kolo Párnica - Podbiel        5:1
5.kolo Podbiel - Hruštín        2:2
6.kolo Or.Lesná - Podbiel        8:0
7.kolo Podbiel - Liesek        4:4
8.kolo Dlhá - Podbiel        1:1
9.kolo Podbiel - Zákamenné        1:1

10.kolo Habovka - Podbiel 4:1
11.kolo Podbiel - Rabča 2:2

1. Bobrov 13 9 1 3      33:20 28
2. Kraľovany 13 9 0 4 35:21 27
3. Klin 13 9 0 4      27:19 27
4. Podbiel 12 8 1 3 38:11 25
5. Zázrivá 13 8 0 5 39:18 24
6. Babín 13 7 0 6 31:24 21
7. Krivá 13 6 2 5 20:22 20
8. Trstená „B“ 13 5 1 7 29:36 16
9. Žaškov 13 5 1 7 23:37 16

10. Nižná 11 4 2 5 21:19 14
11. Mútne 13 4 2 7 16:24 14
12. Ťapešovo 13 4 2 7 16:24 14
13. Breza 13 4 0 9 19:33 12
14. Rabčice 12 1 0 11 4:49 3

1.kolo Podbiel - Rabčice   6:0
2.kolo Trstená B - Podbiel   0:6
3.kolo Podbiel - Babín  4:1
4.kolo Bobrov - Podbiel  3:2
5.kolo Podbiel - Žaškov  5:0
6.kolo Podbiel - Krivá  6:0
7.kolo Podbiel - Kraľovany  0:1
8.kolo Mútne - Podbiel  2:2
9.kolo Podbiel - Zázrivá  4:2

10.kolo Ťapešovo - Podbiel  0:2
11.kolo Podbiel - Klin  0:2
12.kolo Nižná - Podbiel  2:1
13.kolo Breza - Podbiel  0:1

1. Zázrivá 9 8 0 1 25:8 24
2. Beňadovo 10 7 1 2 49:16 22
3. Or.Podzámok 10 7 0 3 29:12 21
4. Bobrov 10 5 2 3 33:9 19
5. Bziny 10 5 1 6 25:19 16
6. Kraľovany 10 5 0 5 30:24 15
7. Rabčice 10 4 2 4 21:16 14
8. Babín 10 3 3 4 24:22 12
9. Tvrdošín 10 4 0 6 33:40 12

10. Krivá 9 1 1 7 5:62 4
11. Podbiel 10 0 0 10 10:56 0

1.kolo Podbiel - Bziny   0:6
2.kolo Zázrivá - Podbiel  4:0
3.kolo Podbiel - Beňadovo  0:9
4.kolo Babín - Podbiel  5:1
5.kolo Podbiel - Kraľovany  1:5
6.kolo Rabčice - Podbiel 10:1
7.kolo voľno -
8.kolo Krivá - Podbiel  2:1
9.kolo Podbiel - Bobrov  1:5

10.kolo Tvrdošín - Podbiel  7:3
11.kolo Podbiel - Or.Podzámok  1:3

VÝSLEDKY „JESEŇ“ 2009

Dorast                                                            II. trieda                                                                       2009/2010         

Tabuľka II. trieda „DORAST“ VÝSLEDKY „JESEŇ“ 2009

Tabuľka II. trieda „ŽIACI“ VÝSLEDKY „JESEŇ“ 2009

Ľ. Franko

Dospelí                                                            II. trieda                                                                       2009/2010       

Žiaci                                                           II. trieda                                                                       2009/2010         

 Dňa 15.11.2009 sa v kultúrno-športovej hale v Podbieli uskutočnilo prvé kolo 
tretieho ročníka halovej futbalovej ligy. Turnaja sa zúčastnilo 12 tímov, z toho štyri žiacke, 
v ktorých si zahralo dokopy 80 šikovných futbalistov. Zápasy sa hrajú  každú nedeľu jedno-
kolovo. Jeden zápas trvá 2x20 minút pre dospelých a 2x15 minút pre žiakov s 5 minútovou 
prípravou a polčasom. Po štvrtom kole obhajujú trofej trojnásobní majstri Old Boys, ktorí ne-
stratili zatiaľ ani jeden bod. Tesne za nimi sa držia Abstinenti. Najväčším prekvapením tohto 
turnaja je mužstvo Cyklistov. Žiaci majú medzi sebou jedno dievčenské družstvo, ktorému 
velí Filip Kanderka. Na konci turnaja budú vyhodnotené najlepšie štyri mužstvá, najlepší  
hráč, strelec a brankár.
 Všetkých priaznivcov športu a hlavne futbalu srdečne pozývame na ďalšie kolá.

Halová futbalová liga
2009/2010

Pozvánka na 23.ročník
Podbielanskou Magurou

Komisia pre kultúru a šport pri Obecnom zastupiteľstve v Pod-
bieli a Obecný úrad v Podbieli si Vás všetkých dovoľujú pozvať 
na 23. ročník tradičného zimného prechodu Podbielanskou 
Magurou, ktorý sa bude konať v prvú februárovú sobotu t.j. 
6.februára 2010. Organizátori sa tešia na hojnú účasť nielen do-
mácich účastníkov. V prípade nepriaznivého počasia budete o 

zmene termínu včas informovaní.

Pozvánka na zimný tu-
ristický výstup na Koniarku

Spolumajiteľstvo bývalých urbarialistov obce Podbiel vás pozý-
vajú dňa 2.januára 2010 na zimný turistický výstup na Koniarku. 

O občerstvenie bude postarané. Čaká vás opäť jazda tankom.

1. Old Boys 4 4 0 0      20:10 12
2. Abstinenti 4 3 1 0 25:15 10
3. Cyklisti 4 2 2 0      15:9 8
4. Invalidi 4 1 1 2 18:18 4
5. O Pol Tretej 4 1 1 2 14:15 4
6. Hooligans 4 1 1 2 18:23 4
7. Sa Vo 4 1 0 3 9:15 3
8. Na Lávke 4 0 0 4 12:26 0

1. CPO Lordi 4 4 0 0      40:5 12
2. Štipľavé papule 4 2 0 2 17:12 6
3. Rebelové 4 1 1 2      16:20 4
4. Manchester United 4 0 1 3 7:36 1

Zápasy zo IV. kola
Hooligans - Na Lávke 8:3 Góly: Turčák 3, Uher 2, Veselý 2, 
Kontra - Mintál V., Mintál R., Dolník M.
Rebelové - Manchester United 6:6 Góly: Kanderka F. 6 
- Karisný 4, Podstrelený 2
Old Boys - O Pol Tretej 4:2 Góly: Franko D., Franko Ľ., Ma-
túch, Kudzbel - Šprlák, Betuštiak
Štipľavé papuľe - CPO Lordi 3:6 Góly: Kocoň 2, Vraštiak 
- Kovalčík 2, Adamec K., Ficek, Kozáčik, Poldauf
Abstinenti - Sa Vo 5:2 Góly: Konfala 2, Adamec, Karisný J., 
Kočalka - Kanderka Ľ., Domiňák J.
Cyklisti - Invalidi 3:3 Góly: Žuffa P, Žuffa M., Joštiak - Krška 2, 
Habáň

                                   Tabuľka „muži“

                                     Tabuľka „žiaci“

1. Kočalka Peter 10+9
2. Turčák Matúš 8+4
3. Franko Dušan 5+5
4. Konfala Jozef 6+3
5. Matlák Ján 5+4
6. Krška Marek 6+1
7. Kanderka Ľubomír 5+2
8. Dolník Michal 3+4
9. Žuffa Pavol 5+1

1. Adamec Kamil 11+7
2. Poldauf Martin 7+6
3. Kozáčik Filip 6+7
4. Dreveniak Ľuboš 5+6
5. Kanderka Filip 9+0
6. Tmák Erik 7+2
7. Podstrelený Lukáš 5+3
8. Kovalčík Jakub 7+0
9. Pilárová Katarína 6+1

Najproduktívnejší hráč / Najlepší strelec

„Muži“ „Žiaci“

 Text a foto: Jozef Domiňák ml.
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